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Víte, že se naše město mohlo jmenovat 
Loukov? Anebo Slezské Údolí? Ano, tak 
přesně tohle byly některé návrhy na název 
pro nové město, které v roce 1960 vzniklo 
spojením tří samostatných obcí Kravař, 
Koutů a Dvořiska. V loňském roce tak naše 
město oslavilo „šedesátku“. Když jsme 
se počátkem roku 2020 rozhodli vydat k 
tomuto výročí obrazovou publikaci o Kra-
vařích, netušili jsme, jak se nám to všech-
no zkomplikuje. Představovali jsme si, že  
v průběhu celého roku budou pořizovány 

fotografie z nejrůznějších akcí a dění na-
šeho města, které zachytí jeho život. Bo-
hužel, už měsíc březen nám všechny tyto 
plány utnul a my se začali obávat, že to až 
tak snadné nebude. Krom toho, že se zru-
šily všechny kulturní akce, zavřely se školy  
a školky, zavřely se obchody, služby i kos-
tely. Přesto si myslím, že se našim fotogra-
fům, a to především kravařskému rodákovi 
Arminu Mruzkovi, fotografie moc povedly, 
a podařilo se obraz současných Kravař do-
konale zachytit. Dovolte mi prosím, abych 

poděkovala své kolegyni Evě Peterkové, 
ale také všem, kteří nás při zrodu této knihy 
podporovali. Tato publikace je věnována 
všem obyvatelům našeho města, ale také 
těm, kteří v našem městě kdy žili, kteří tady 
mají své rodiny, své kořeny. Nechť je tedy 
pomyslnou procházkou krásným, moder-
ním městem. Městem, ve kterém žijeme.
A až to doba dovolí, rádi bychom uspořá-
dali oficiální představení této knihy, na kte-
rém trochu zavzpomínáme, ale hlavně se 
pobavíme a promítneme si fotografie, kte-
ré se už do knihy nevešly, ale přesto  stojí 
za zhlédnutí. Momentálně si budete moci 
knihu zakoupit v Městské knihovně, ale 
také na zámku v Turistickém informačním 
centru, a to za cenu 250 Kč.

Monika Ševčíková, oddělení kultury
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Vážení spoluobčané,
situace kolem pandemie onemocnění Covid-19 se snad 
dostává pod kontrolu a velmi pomalu bychom se mohli 
vracet do normálního života. Všichni bychom si to moc 
přáli… Po ukončení nouzového stavu se sice začíná leh-
ce rozvolňovat, ale i tak jsme všichni ve velké nejistotě, 
jak se situace bude dále vyvíjet a co bude povoleno. Za 
normálních okolností bychom pro vás už chystali spous-
tu kulturních a společenských akcí, ale teď stále čekáme, 
co bude vlastně vůbec možné. Aktuálně jsme zareagovali 
na vzniklou potřebu a přiložili ruku k dílu. Levé křídlo zámku jsme přebudovali na 
očkovací centrum. Chceme tak pomoci, aby se pandemie co nejrychleji zastavila a 
vše se vrátilo do normálu. I přes některé negativní reakce, jsem velmi ráda, že jsme 
toto zrealizovali a OC bude dobře fungovat pro celou spádovou oblast a okolní obce. 
Vlastně jsem pyšná na všechny, kteří nám s tím pomohli (naši zaměstnanci, řemesl-
níci, malíři, podlaháři) a ve velmi krátké době připravili prostory, které budou využity 
pro dobrou věc. Co však bohužel neovlivníme, je způsob registrace pacientů k očko-
vání a přidělování jednotlivých termínů. Nemáme vliv na distribuci vakcín a jejich 
dostatečné množství, nepodíleli jsme se na strategii očkování ČR a už vůbec jako 
město nerozhodujeme, zda praktičtí lékaři dostanou vakcíny a v jakém množství. 
Proto si moc přeji, aby se očkování dostalo do toho správného tempa, které už mělo 
být dávno a aby se vakcína dostala k těm, kteří ji nejvíce potřebují. 
V březnu jsme oslavili také Den učitelů. Sdružení obcí Hlučínska každoročně vy-
hlašuje a pořádá Ocenění nejlepších učitelů na Hlučínsku. Letos bude hostitelem 
město Hlučín. Akce se nemohla z důvodů vládních nařízení uskutečnit v plánova-
ném termínu, a proto byla přesunuta. Za naše město byli navrženi na ocenění Mgr. 
Marcela Dudová a Mgr. Jan Pavlíček, oba učí na ZŠ Kravaře. A proto připojuji podě-
kování všem učitelům, pedagogům a vychovatelům. Děkuji za jejich obětavou prá-
ci, nadšení i notnou dávku trpělivosti, se kterou vedou děti na cestě za vzděláním. 
Vzhledem k tomu, že mám doma školáka, tak poděkování patří i rodičům, protože 
ani pro ně to není vůbec jednoduché a zaslouží si uznání.
Užijte si jarního počasí a buďte na sebe opatrní.

Monika Brzesková, starostka

Slovo starostky
Životní jubileum 
v březnu a dubnu 
slaví:

Prosíme občany, kteří si nepřejí zveřejnit své 
jméno v rubrice jubilantů, ať tuto skutečnost 
nahlásí redakci Besedníku (tel.: 553 777 973).  

Děkujeme za pochopení.

80 let

Anna Ondrášková

Marta Meletzká

Adelheid Kolková

Rita Jarošová 

Emerich Mrkwa

85 let

Max Jaroš

Barbora Glabasňová

Renata Kocianová

92 let

Marie Vilášková

Maria Peterková

94 let

Irena Mičíková

96 let

Hildegarda Pavlíková

97 let

Adéla Kovalčíková

Na řádném zasedání Zastupitelstva města Kravaře dne 24.2.2021 byly schváleny 
tyto individuální dotace:

Spolek	 	 	 	 	 	 Částka	 	 Období
Sportovní klub Kravaře, z.s.   260 000 Kč rok 2021
SH ČMS - Sbor dobrovolných hasičů Kravaře 90 000 Kč rok 2021
Městský fotbalový klub Kravaře, z.s.  720 000 Kč rok 2021
BULY ARÉNA - zájmové sdružení   3 000 000 Kč rok 2021
Český rybářský svaz, z.s.    90 000 Kč rok 2021
Římskokatolická farnost Kravaře   350 000 Kč rok 2021
Jezdecký klub Nový Dvůr Kravaře, z.s.  30 000 Kč rok 2021
EUROTOPIA.CZ, o.p.s. (sociální služba)  60 000 Kč rok 2021
BULY ARÉNA - zájmové sdružení   3 000 000 Kč rok 2022

Zastupitelstvo schválilo individuální 
dotace
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Zastupitelé na svém zasedání dne 
24.2.2021 rozhodli o koupi 5/8 kravař-
ského aquaparku do vlastnictví města. 
Město se tak stane jeho 100% vlastní-
kem. Částkou 30 miliónů budou vyřeše-
ny veškeré majetkoprávní vztahy spo-
jené jak s budovou, tak s pozemky pod 
aquaparkem. Smyslem celého záměru 
tohoto odkoupení je uchovat tento re-
kreační komplex, který slouží nejen kra-
vařským občanům, ale i širokému okolí. 
Ačkoliv bylo město pouze menšinovým 
vlastníkem, zajišťovalo na své náklady 
celý provoz aquaparku včetně financo-
vání veškerých ztrát. Tímto odkupem 
získá plnou kontrolu nad provozem a 
bude i nadále rádo poskytovat kvalitní 
služby všem návštěvníkům ve spoluprá-
ci s vedením aquaparku a jeho zaměst-
nanci. Nemalý vliv při rozhodování za-
stupitelstva města Kravaře nad řešením 
situace aquaparku byla také ochrana in-
vestice, kterou město do aquaparku při 
jeho stavbě i provozování již vložilo cca 
60 mil. korun. Vedení města je připrave-
no i nadále provozovat a nést náklady 
spojené s provozem aquaparku.

Celou situaci ohledně odkupu aquapar-
ku jsme se vám ještě rozhodli přiblížit  
v rámci rozhovoru s místostarostou 
Martinem Schwarzem.

Proč se město rozhodlo pro koupi 
aquaparku? 
Vedení města vnímá povinnost vůči ob-
čanům i ostatním lidem vytvářet ve městě 
dobré podmínky pro život, práci i odpoči-
nek. Aquapark je již léta fungující součástí 
města a my chceme tuto službu i nadále 
poskytovat široké veřejnosti. Po několika 
letech podílového spoluvlastnictví jsme vy-

hodnotili, že toto není vhodnou variantou 
pro provoz aquaparku. Město celou dobu 
hradilo veškeré náklady související s běž-
ným provozem a údržbou. Kravaře tímto 
nákupem budou schopné garantovat jeho 
provozování a snažit se o co nejekonomič-
tější provoz při zachování celé palety služeb.

Jaký je Váš názor na výši finální částky 
odkupu aquaparku?
V době, kdy se začínalo jednat o možném 
odkupu, byla navrhovaná částka až trojná-
sobná oproti finální částce. Během dalších 
schůzek se výše odkupu pohybovala ko-
lem 50 miliónů. Proto výslednou částku 
30 miliónů považujeme za úspěch. Finální 
cena je zcela adekvátní i podle vyjádření 
právních zástupců obou stran. S aquapar-
ky se na trhu běžně neobchoduje, tudíž ka-
ždá taková transakce je velmi individuální 
a do ceny se promítá celá řada nejrůznější 
skutečností.

Jak dlouho trvala a probíhala jednání?
V roce 2018 vypověděli zástupci Buly Arény 
Smlouvu o sdružení a dále došlo ze strany 
Buly Arény k výpovědi na dodávku elektric-
ké energie a hrozilo odpojení od elektrické 
energie a zamezení fungování aquaparku 
(to by znamenalo úplné uzavření aquapar-
ku). To bylo pro nás nepřijatelné. Město se 
tedy obrátilo na soud a ten vydal předběž-
né opatření a zastavil kroky, které chtěla 
Buly Aréna podniknout. V posledním roce 
a půl jsme se snažili vyjednat podmínky 
pro odkoupení většinového podílu aqua-
parku, jehož vlastníkem byla Buly Aréna. 
Jednání byla intenzivní a obtížná. 
O to víc si ceníme, že nakonec došlo ke 
kompromisní dohodě a provoz aquaparku 
bude nadále zachován.

Jaká byla atmosféra během rozhodují-
cího únorového zastupitelstva?
Diskuze ohledně odkupu aquaparku probí-
hala na několika zasedáních zastupitelstva 
města. Zastupitelé byli vždy informováni  
o všech krocích, které vedení města podnika-
lo a schvalovalo. Jsem rád, že konečné hlaso-
vání proběhlo bez zbytečných emocí, jednalo 
se věcně a tato záležitost se mohla uzavřít.

Občané se často dotazují na otevření 
dětského hřiště v blízkosti aquaparku. 
Jak to bude s jeho provozem?
Majitelem a provozovatelem dětského 
hřiště je i nadále Buly Aréna. Bude tedy 
záležet na zástupcích Buly Arény, v jakém 
režimu bude hřiště otevřeno.

Co probíhá v aquaparku v době uzavře-
ní v rámci epidemiologické situace?
Současnou situaci jsme využili k tomu, aby 
se provedla drobná údržba a opravy.

Jaké jsou další plány na provoz aqua-
parku? Chystáte pro návštěvníky něja-
ké novinky?
Jako jeho majitelé budeme aquapark re-
novovat a rozvíjet. V rámci zvelebení jeho 
okolí chceme návštěvníkům nabídnout  
k využití i venkovní prostranství aquaparku, 
kde bude vybudována zóna odpočinku. Po 
jeho znovuotevření budeme pokračovat v 
plavecké škole, návštěvníci budou moci 
využít k relaxaci novou vířivku a i nadále 
bude sloužit bufet k rychlému občerstvení.

Nezbývá tedy než dokončit započaté jed-
nání s Buly Arénou a čekat na okamžik, kdy 
aktuální situace a naše vláda dovolí zno-
vuotevření aquaparku veřejnosti. Všichni 
se už na to moc těšíme.

Eva Hanzlíková, tisková mluvčí

Zastupitelstvo města Kravaře schválilo odkup aquaparku
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Od 19.3. do 12.4.2021 jste se mohli zapojit do úklidu Kravař, který probíhal v rámci dobro-
volnické úklidové akce, která se koná na území celé České republiky.
V této době byly na několika místech v Kravařích umístěny “pytlomaty“. Najít jste je mohli 
celkem na osmi místech, např. u cyklostezek nebo v zámeckém parku. Pro všechny, kteří 
se chtěli zapojit, zde byly nachystány rukavice a pytle na odpad. O odvoz se pravidelně 
starali pracovníci městského úřadu. Děkujeme, že jste nám také průběžně zasílali fotky 
šikovných malých sběračů, kteří budou po skončení akce odměněni sladkou odměnou.  
Jelikož úklid končí v dubnu, na vyhodnocení a fotky nejpilnějších sběračů se můžete těšit 
v příštím čísle Besedníku. Jsme velmi rádi, že jste se do této akce zapojili s námi. 

Eva Hanzlíková, tisková mluvčí

Město Kravaře se zapojilo do celore-
publikové akce Ukliďme Česko 

Ani se nechce věřit, kolik odpadu se povaluje po městě. 

Zastupitelstvo města schválilo na svém 
únorovém zasedání odkoupení části aqua-
parku, která dosud patřila Buly Aréně (BA) 
a další doprovodné smlouvy k majetkové-
mu vyrovnání mězi Městem Kravaře a BA. 
Co je na tom špatně? Špatná je dojednaná 
cena. Nechci se pouštět do podrobností, 
které tomu předcházely, ale po posledních 
volbách se zdálo nemožné pokračovat 
dále na spolupráci v aquaparku, tak obě 
strany začaly pracovat na jejím ukončení. 
Názory se velmi lišily. Dne 5.4.2019 nabídlo 
město, že odkoupí podíl BA za částku 14 
017 652,94 Kč (16 695 000 částka ze znalec-
kého posudku - 2 677 347,06 součet všech 
ztrát). Dne 15.4.2019 byl pověřen JUDr. 
Aleš Klech z advokátní firmy FORLEX s.r.o. 
jednáním o ceně spoluvlastnického podílu 
Aquaparku. Za město vyjednával místosta-
rosta pan Martin Schwarz. Starostka se 
jednání neúčastnila, i když jsem ji k tomu 
několikrát vyzýval. Jednání nikam neved-
la a BA vypověděla smlouvy o dodávkách 

elektrické a tepelné energie pro Aquapark 
k datu 30.11.2019, což by nutně vedlo k 
jeho uzavření. Panu Klechovi se teprve 
napodruhé podařilo tuto hrozbu odvrátit 
předběžným opatřením okresního soudu 
v Opavě. Následovala žaloba města dato-
vaná 10.12.2019, v níž se město domáhalo 
rozsudku, který by zrušil spoluvlastnictví 
Města Kravaře a BA a přikázal vypořádat 
spoluvlastnictví tak, že město zaplatí BA 
PŘIMĚŘENOU NÁHRADU podle znalec-
kého posudku, t.j. 16 695 000 Kč. Celá žalo-
ba má 22 stran a velmi podrobně zdůvod-
ňuje, proč právě tato částka je přiměřená. 
Podle mého názoru je tato žaloba zpraco-
vaná kvalitně a nebyl důvod nepočkat na 
rozhodnutí soudu. Nutno podotknout, že 
rozsudek soudu není sprosté slovo. Soud 
rozhoduje ve věci, v níž se zainteresované 
strany nejsou schopny dohodnout. Kdy 
přesně nastal obrat a co za ním stojí, ne-
vím. Jisté je, že už v srpnu 2020 začal pan 
Schwarz, za podpory starostky a advoká-

ta Klecha, mluvit o odkupu za 30 000 000 
Kč. Naši vyjednávači tak místo aby dosáhli 
snížení ceny Aquaparku, vyjednali cenu 
o 20 miliónů vyšší než jakou určil odhad. 
Na únorovém zasedání zastupitelstva bylo 
rozhodnuto, že ke zrušení spoluvlastnictví 
dojde mimosoudní dohodou, žaloba bude 
stažena a město zaplatí BA za její podíl  
30 000 000 Kč a návdavkem dostane BA ješ-
tě 6 000 000 Kč dotace. Jestliže se v žalobě 
uvádí částka 16 695 000 Kč jako přiměřená 
náhrada za podíl BA, tak logicky lze dovo-
dit, že 36 000 000 Kč je částka nepřiměře-
ná i s přihlédnutím k tomu, že vzhledem 
k pandemické situaci je aquapark už rok 
uzavřen a chátrá. Stávající vedení města
prostě vyhodilo zbůhdarma 20 000 000 Kč. 
Zdůvodnění, že je to služba kravařským 
občanům neobstojí, protože takto vyhoze-
né peníze budou chybět jinde. 

Ing. Herbert Kahler, zastupitel JISTOTA

Prodej aquaparku očima zastupitele

Město Kravaře se letos poprvé připojilo  
k celosvětové kampani Hodina Země, kte-
rá upozorňuje na změny klimatu a vyzývá 
k ochraně přírody. Hodina Země je každo-
roční mezinárodní akce zavedená Světo-
vým fondem na ochranu přírody (WWF).
První ročník se konal v roce 2007 v Sydney 
v Austrálii, kdy cílem organizátorů bylo 
atraktivním způsobem upozornit na změ-
nu klimatu. Na hodinu tehdy zhasla svět-
la na slavné budově australské opery, do 
kampaně se zapojily více než 2 miliony lidí. 
Během let se tato úspěšná akce rozšířila 
do celého světa a koná se vždy poslední 
sobotu v měsíci březnu. Od roku 2010 se 
koná i v České republice.
V sobotu 27.3.2021 od 20:30 do 21:30 jsme 
podpořili tuto kampaň vypnutím nasvícení 
kostela sv. Bartoloměje v Kravařích a kos-
tela sv. Mikuláše v Koutech.
Zdroj: www.hodinazeme.cz

Eva Hanzlíková, tisková mluvčí

Zapojili jsme se  
k celosvětové 
kampani Hodina 
Země
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V pondělí 22. března uplynul již jeden rok 
od úmrtí první oběti pandemie v naší zemi. 
Minutou ticha jsme si ve 12:00 připomenuli 
všechny zemřelé na nemoc Covid-19 bě-
hem uplynulých dvanácti měsíců. Na jejich 
vzpomínku a vyjádření podpory pozůstalým 
se rozezněly zvony v kostele sv. Bartoloměje 
v Kravařích, v kostele sv. Mikuláše v Koutech 
a v kapličce sv. Michala na Dvořisku.

Eva Hanzlíková, tisková mluvčí

Rozezněly se zvony 
za oběti pandemie

Rok 2020 byl pro nás všechny jiný, nároč-
ný… Tato nečekaná a těžká životní situace 
se nevyhýbala ani našemu Domovu pro 
seniory sv. Hedviky. V době pandemie od-
váděli jeho zaměstnanci obětavou práci, 
kdy se neúnavně starali o ty nejzranitel-
nější. Jako poděkování za jejich vstřícnost 
a ochotu obdrželi od vedení města kytičky 
a malou pozornost. Do domova posíláme 
na dálku pozdravy, přejeme všem pevné 
zdraví a doufáme, že situace v letošním 
roce už bude klidnější.

Eva Hanzlíková, tisková mluvčí

Vedení města ob-
darovalo zaměst-
nance domova 
pro seniory

Jak jsme vás již dříve informovali, ve spo-
lupráci se společností Ekvilibro z.s. jsme 
začali v Kravařích mapovat bariéry. 
Jako první místo pro mapování byl vybrán 
zámek. Během měsíce března jej navštívili 
zástupci spolku s jeho předsedou Adamem 
Kratochvílem. Ten na svém vozíku důklad-
ně zjišťoval dostupnost jednotlivých zá-
meckých prostor. Tam, kde brání vjezdu 
vozíku schody nebo jiná bariéra, zvažovali 
členové Ekvilibra možnosti jejich zpřístup-
nění. Snahou přitom je nalézat řešení, 
která budou funkční, pokud možno jedno-
duchá a zároveň cenově co nejpřívětivější.  
Prvním konkrétním výsledkem mapování 

je rozhodnutí zpřístupnit lidem na vozíku 
zámeckou kapli. Bezbariérový přístup zde 
bude možno zřídit bez stavebních zásahů, 
pouze jednoduchým mobilním nájezdem 
s minimálními finančními náklady. 
Těší nás, že v brzké době budeme moci 
nabídnout návštěvu naší krásné zámecké 
kaple sv. Michaela i handicapovaným ob-
čanům. Dalšími místy, která byla vybrána 
v rámci projektu Mapujeme bariéry, jsou 
např. základní školy, kostely, hřbitovy, ul. 
Náměstí nebo prostranství okolo obchod-
ního domu. 

Město Kravaře

V Kravařích jsme zahájili projekt 
Mapujeme bariéry

Rada města na základě žádosti Spolku 
Lungta souhlasila s připojením k meziná-
rodní kampani „Vlajka pro Tibet“ vyvěše-

ním tibetské vlajky na budově městského 
úřadu. Dne 10. března 2021 jsme si připo-
mněli 62. výročí povstání Tibeťanů proti 
čínské okupaci Tibetu, při kterém v roce 
1959 zemřelo více než 80 000 Tibeťanů.  
Statisíce Tibeťanů zemřely v následujících 
letech ve vězeních, pracovních táborech 
nebo v důsledku hladomoru. 
Vlajka pro Tibet je symbolem svobody  
a demokracie a Česká republika se ke kam-
pani připojuje pravidelně od roku 1996.

Eva Hanzlíková, tisková mluvčí

Kravaře se letos připojily do kampa-
ně „Vlajka pro Tibet“ 
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Jak jste již byli informováni prostřed-
nictvím Besedníků, webových stránek 
či facebooku města, dávky státní soci-
ální podpory a pěstounské péče si od 
1.3.2021 nově vyřídíte na adrese Ná-
městí 394/29 (budova bývalého kina). 
Vedení města velmi stálo o to, aby na 
území města byla zachována tato agen-
da. A proto nás moc těší, že celá situace 
byla vyřešena ke spokojenosti klientů 
i vedení Úřadu práce ČR. Velkou záslu-
hu na zachování této služby má vedení 
města i jeho zaměstnanci, kteří se podí-
leli na hledání vhodných prostor a na-
bídli ÚP ČR několik alternativních míst. 
Na doporučení města vstoupil nakonec 
ÚP ČR v říjnu minulého roku v jednání se 
soukromým vlastníkem, jehož prostory 
nyní využívá a bude využívat pro činnost 
agendy SSP. Věříme, že i v nových pro-
storech bude nadále pro klienty Úřadu 
práce ČR vyřizování jejich požadavků 
komfortní a bezproblémovou záležitos-
tí. Výhodná poloha nového kontaktního 
pracoviště v centru města by neměla 
být opomenuta.
Přestěhováním kontaktního místa mů-
žeme spustit dlouhodobě plánované 
změny. Uvolněné prostory v budově ma-
teřské školky a připravovaná nástavba 
poskytnou prostory pro nová oddělení, 
která jsou tolik zapotřebí. Rekonstruk-
ce a následné zateplení budovy jsou již  
v projektové fázi. V letošním roce pro-
běhne také výběrové řízení na dodava-
tele. Rádi bychom využili i vhodný do-
tační titul na pokrytí této investice.
Jak už bylo dříve zmíněno, agenda zpro-
středkování zaměstnání, podpory v ne-
zaměstnanosti zůstává na své stávající 
adrese, tj. na ulici Bezručova 10.

V rámci rozhovoru s Ing. Petrem 
Prokopem, ředitelem Krajské po-
bočky ÚP ČR v Ostravě, jsme se 
vám rozhodli přiblížit nejen služby 
tohoto kontaktního pracoviště, ale 
také jejich provoz v době pandemie 
nebo spokojenost klientů s novými 
prostory.

Pane řediteli, mohl byste nám při-
blížit, kdo a za jakým účelem využí-
vá služeb vaší pobočky a konkrétně 
pracoviště v Kravařích?
Úřad práce ČR poskytuje občanům pro-
střednictvím svých kontaktních praco-
višť veškeré služby v oblasti zaměstna-
nosti a nepojistných sociálních dávek. 
Služby zaměstnanosti jsou primárně 
určeny lidem, kteří ztratili zaměstnání 
nebo ukončili podnikání. Těm pomá-
háme například se zprostředkováním 
nového zaměstnání, poskytujeme jim 
individuální poradenství nebo zabezpe-
čujeme rekvalifikaci a vyplácíme pod-
poru v nezaměstnanosti. V neposlední 
řadě jsme ve velmi úzkém kontaktu i 
se zaměstnavateli, kterým pomáháme 
především se získáváním nových za-
městnanců. V oblasti nepojistných soci-
álních dávek se na Kontaktní pracoviště  
v Kravařích obracejí nejčastěji rodi-
če, kteří si zde vyřizují přídavky na dítě 
nebo rodičovský příspěvek. Současně 
zde poskytujeme příspěvek na bydlení, 
který lidem pomáhá částečně pokrýt 
náklady na bydlení. Vedle dávek státní 
sociální podpory poskytujeme lidem 
také dávky pomoci v hmotné nouzi 
(například příspěvek na živobytí nebo 
dávky mimořádné okamžité pomoci)  
a dávky pro občany se zdravotním posti-
žením či příspěvek na péči. Služby Kon-
taktního pracoviště ÚP ČR v Kravařích 
využívají nejen občané města Kravaře, 
ale i občané z blízkého okolí. Mohou si 
tak vyřizovat veškeré své záležitosti v 
místě, které mají nejblíže svému bydlišti 
a nemusí proto dojíždět do Opavy nebo 
do Hlučína.

Ovlivnila nějak epidemie váš pro-
voz?  Museli jste např. omezit úřední 
hodiny, zajistit směnování úřednic 
nebo upřednostnit vyřizování zále-
žitosti klientů přes telefonický nebo 
emailový kontakt?
Současná epidemická situace se sa-
mozřejmě nevyhnula ani Úřadu práce 
ČR. Tomu jsme museli přizpůsobit také 
provoz našich kontaktních pracovišť  

a přijmout řadu opatření, která umož-
ňují zajišťovat všechny nezbytné čin-
nosti, a současně chrání zdraví nejen 
našich zaměstnanců, ale také klien-
tů. Došlo například k úpravě úředních 
hodin, které byly v souladu s vládním 
usnesením na všech pracovištích ome-
zeny na pondělí a středu v době od 8.00 
do 12:00 a od 13:00 do 17:00 hodin. Zá-
ležitosti našich klientů přesto vyřizuje-
me také v ostatních pracovních dnech, 
a to na základě předchozího objednání, 
které je možné učinit i online. V mnoha 
případech není osobní návštěva našeho 
pracoviště nutná. Lidé mohou s našimi 
zaměstnanci komunikovat telefonicky, 
elektronicky anebo využívat schránky, 
umístěné na jedné ze dvou budov Kon-
taktního pracoviště Kravaře. Jinou než 
osobní cestou vyřídí většinu svých zále-
žitostí. Žádosti a další podklady mohou 
zasílat elektronicky nebo poštou. V této 
souvislosti bych chtěl poděkovat nejen 
našim zaměstnancům za bezproblémo-
vé zajištění činností Úřadu práce ČR, ale 
také klientům za pochopení současné 
situace a dodržování přijatých opatření.   

Od 1. března byla přemístěna agen-
da státní sociální podpory do nových 
prostor. Máte již nějakou odezvu od 
klientů, jak jsou s novými prostora-
mi spokojeni? Jde zde lepší dostup-
nost pro maminky s kočárky nebo 
imobilní klienty?
Jsme rádi, že se nám i v této nelehké 
době podařilo zabezpečit nové pro-

Kontaktní pracoviště ÚP ČR vyřizující dávky státní 
sociální podpory a pěstounské péče najdete od března 
na nové adrese
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Nejenom v zimním období je zapotřebí následující sociální služba. Tou službou je „Noclehárna“, 
která je poskytována v zařízeních k tomu určeným a je určena pro lidi bez přístřeší, kteří chtějí pře-
nocovat i někde jinde, než jen na ulici. Noclehárna spadá do služeb sociální prevence stejně jako 
další sociální služby, které jsou určené lidem v nepříznivé sociální situaci. 
Noclehárna nabízí teplo, sucho, čistotu, postel s dekou a polštářem, střechu nad hlavou. Noclehár-
na poskytuje podle § 63 zákona o sociálních službách ambulantní službu osobám bez přístřeší, 
které mají zájem o využití hygienického zařízení a přenocování, což znamená, že je určena lidem bez 
domova, kteří chtějí přespat v čistotě a bezpečí zařízení s využitím zázemí pro hygienu, případně 
jídla. Úhrada za noclehárnu není vysoká, ve většině případů odpovídá částce do 50 Kč/noc. Pod-
mínkou využití noclehárny je, že klient noclehárny nesmí být pod vlivem alkoholu ani jiné omamné 
látky, nesmí být agresivní a nesmí trpět žádným infekčním onemocněním. Dalším pravidlem noc-
lehárny je, že klient se smí na noclehárně zdržovat zpravidla jen večer, nikoli přes den. To má svůj 
důvod v tom, že takto jsou klienti noclehárny donuceni k činnosti během dne, například k vydělá-
vání peněz a nikoli k lenošení v noclehárně. Zařízení v noclehárně je skromné, jedná se většinou  
o velkou místnost s mnoha lůžky. 

V okrese Opava poskytuje tuto sociální službu:
Armáda spásy v České republice, z.s. a to ve svých zařízeních:
• Noclehárna pro muže Samaritán Opava, Nákladní 390/24, 746 01 Opava,
která nabízí pomoc mužům v nepříznivé sociální situaci, kteří jsou starší 18 let, jsou bez přístřeší, fy-
zicky soběstační a chtějí svojí situaci řešit. Nabízí možnost přenocování, provedení hygieny, využití 
šatníku, poskytnutí stravy, rozhovory s pracovníky zaměřený na motivaci k řešení nepříznivé situace 
(vyřízení dokladů, registrace na Úřadu práce a vyřízení sociálních dávek, hledání práce a bydlení) a 
využívání návazných služeb (Nízkoprahové denní centrum, azylový dům).

• Noclehárna pro ženy Opava, Rybářská 484/86, 746 0 Opava,
noclehárna pro ženy Opava poskytuje ambulantní službu ženám bez přístřeší, které mají zájem přeno-
covat a využít hygienické zařízení. Služba také nabízí individuální podporu a poskytování sociálního 
poradenství směřujícího k řešení nepříznivé sociální situace, ve které se žena nachází.

Informace o dalších poskytovatelích nocleháren mimo okres Opava a další bližší informace nalez-
nete na odkaze: http://iregistr.mpsv.cz/. 

Irena Uličková, vedoucí odboru sociálních věcí

OKÉNKO DO SOCIÁLNÍCH SLUŽEB
25. část: Noclehárny

Veřejnost se na nás stále častěji obrací  
s dotazem, jak v současné době funguje 
svoz odpadu a jak nakládat s použitými jed-
norázovými ochrannými prostředky. Může-
me všechny ubezpečit, že svoz probíhá jako 
za normálních okolností.
Jednorázové ochranné pomůcky, jako 
jsou roušky, respirátory či rukavice, patří 
do směsného komunálního odpadu. Měli 
byste je předtím vložit ještě do plastového 
obalu a následně ještě do dalšího plastové-
ho obalu, který pevně zavážete. V žádném 
případě nevkládejte použité ochranné po-
můcky do tříděného odpadu. Hrozí tím ná-
kaza zaměstnanců třídících linek.
Důležité je také nenechávat odpad mimo 
sběrnou nádobu. Chráníte tak zdraví pope-
lářů. Buďte ohleduplní. Virus se totiž na ně-
kterých površích drží několik hodin až dní. 
Proto je z preventivních důvodů důležité, 

aby se se vzniklým odpadem co nejméně 
manipulovalo, a tím se zabránilo případ-
nému přenosu viru na pracovníky svozové 
firmy. Podle pokusu, který provedli v ústavu 
pro alergie a infekční nemoci, koronavirus 
nejdéle přežívá na plastu a nerezu. Nejlépe 
dopadla právě měď, která má jako materiál 
samodezinfekční účinky. Nebezpečí nákazy 
klesá v průběhu času velmi rychle a virus 
odstraní i běžné dezinfekční prostředky. 
Virus přestal existovat u mědi už po 4 hodi-
nách. U papíru do 24 hodin.  
Domácnosti s výskytem nemoci Covid 19, 
nebo v karanténě, by měly přestat třídit a 
odpady vložit do dalšího igelitového pytle a 
ten řádně zavázat před vhozením do směs-
ného komunálního odpadu, aby se zamezi-
lo šíření nemoci.

Odbor MH a IV

Jak nakládat s odpadem v době 
koronavirové pandemie

story pro oblast státní sociální pod-
pory, a to v poměrně v krátkém čase. 
Naši klienti hodnotí nové umístění 
této agendy pozitivně. Je to dáno ze-
jména tím, že je umístěno vpodstatě  
v centru města, jen kousek od původ-
ního pracoviště. Současně se nachází 
v těsné blízkosti Městského úřadu Kra-
vaře, takže lidé si mohou v případě po-
třeby vyřídit své záležitosti na obou úřa-
dech bez nutnosti přecházet či přejíždět 
po městě. Klienti oceňují také blízkost 
parkoviště, které zde nedávno zřídilo 
město Kravaře. 
Vstup pro rodiče s kočárky nebo pro 
imobilní klienty se v současnosti dosta-
vuje a bude brzy zpřístupněn. Bezbarié-
rový přístup bude umístěn v zadní části 
budovy (směrem ze dvora).  

Jak intenzivní byla při hledání nové-
ho prostoru spolupráce s městem a 
jak tuto spolupráci hodnotíte z vaše-
ho pohledu?
Spolupráce s městem byla při hledání 
nových prostor velmi intenzivní a pro-
bíhala v podstatě již od roku 2017. Na 
jejím základě jsme získali řadu kontaktů 
a doporučení na vhodné prostory, kte-
ré jsme pak v průběhu času ověřovali. 
Právě ve spolupráci s městem se nám 
podařilo získat kontakt na vlastníka bu-
dovy, který velmi operativně připravil 
své prostory tak, aby mohly sloužit jako 
pracoviště Úřadu práce ČR.
Chtěl bych proto poděkovat jak paní 
starostce, tak ostatním zástupcům 
města, kteří nám pomohli s nalezením 
nových prostor, ale také majitelce ob-
jektu, která vyšla velmi ochotně vstříc 
všem našim požadavkům a pomohla 
tak vytvořit velmi příjemné a důstojné 
prostředí pro zajištění agendy státní so-
ciální podpory. Díky této vzájemné spo-
lupráci se nám podařilo zachovat do-
stupnost všech služeb Úřadu práce ČR 
v Kravařích tak, by byly co nejblíže těm, 
kteří je potřebují. 

Děkujeme za rozhovor. Přejeme ne-
jen spokojené klienty, ale v této 
době hlavně pevné zdraví.

Eva Hanzlíková
tisková mluvčí
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Vedení města vyšlo vstříc žádosti Morav-
skoslezského kraje na poskytnutí prostoru 
pro zřízení očkovacího centra, jehož garan-
tem a provozovatelem je Slezská nemoc-
nice Opava. 
Jako nejvhodnější místo pro toto cent-
rum byly vybrány prostory kravařského 
zámku, které byly upraveny a přichystány 
pro odpovídající provoz. Když bylo Město 
Kravaře osloveno, zda by našlo vhodné 
prostory pro očkovací centrum, neváhalo 
ani okamžik. Pomoc při řešení situace, kte-
rá negativně ovlivňuje životy jednotlivců i 
celé společnosti, považuje vedení města 
za svou povinnost. Je až symbolické, že na 
zámku, kde se psala historie, se nyní svým 
způsobem píše také budoucnost, pro kte-
rou se očkování jeví jako nezbytné. Využito 
pro toto centrum bude jedno křídlo v pří-
zemí, které neslouží k prohlídkám. Činnost 
očkovacího centra tedy nijak nenaruší 
chod zámeckého muzea ani pronájem ko-
merčních prostor.
Je zde zřízena čekárna, registrační, očkova-
cí a resuscitační místnost, samozřejmostí 
je i zázemí pro zdravotníky. Očkovací cen-
trum už nyní funguje naplno. Jeho průběh 
je plně v kompetenci Slezské Nemocnice v 
Opavě a Moravskoslezského kraje. Denně 
by zde mohlo být naočkováno až 200 osob 
a sloužit by mělo převážně občanům z Kra-
vař a okolních obcí.

Velkou zásluhu na vybudování centra mají 
zaměstnanci města, kteří v rekordním čase 
připravili vše potřebné.
Věříme, že zapojením do sítě očkovacích 
center proti nemoci Covid-19 budeme ná-
pomocni, aby se vše co nejdříve vrátilo do 
normálu.
Slavnostního otevření se v úterý 30.3.2021 
zúčastnili starostka města Monika Brze-
sková, ředitel Slezské nemocnice Opava 
Karel Siebert, ředitel Krajského úřadu MSK 
Tomáš Kotyza, náměstek hejtmana MSK 
Martin Gebauer, vedoucí odboru zdravot-
nictví MSK Pavel Rydrych a marketingová 
manažerka společnosti Veolia Energie ČR, 
a.s. Petra Orošová.
Poděkování za finanční příspěvek na vybu-
dování očkovacího místa patří společnosti 
Veolia Energie ČR, a.s.

Eva Hanzlíková, tisková mluvčí

Na zámku se otevřelo očkovací 
centrum

Zároveň s příchodem astronomické-
ho jara jsme v parku vysadili celkem 12 
vzrostlých stromů - převážně lípy, javory  
a duby - jako náhradu za stromy, které 
jsme nechali přes zimu pokácet z důvodu 
jejich havarijního stavu. Ještě v dubnu je 
pak v plánu zpevnění parkové cestičky, 
vedoucí od schodů do vody za zámeckou 
kaplí směrem ke staré dubové aleji tak, 
aby byla schůdná za každého počasí.

Kateřina Štědroňová, oddělení kultury

V parku jsme vy-
sázeli nové stromy

Pro natáčení pokusu k chemické soutěži 
ChemQuest využili prostory kravařského 
zámku studenti Slezského gymnázia v Opa-
vě. Letošním tématem soutěže byla „Histo-
rie chemie“ a úkolem studentů bylo navrh-
nout a zrealizovat na toto téma atraktivní 
experiment. Proto byla alchymistická dílna 
naší zámecké expozice tím pravým místem 
pro jejich chemický pokus přeměny mědi ve 
stříbro a zlato, čímž studenti chtěli navázat 
na historické pokusy a omyly alchymistů té 
doby. Do hlasování se můžete zapojit i vy, 
a to na stránkách https://www.vscht.cz/
spoluprace/skoly/pro-zaky/chemquest/
hlasovani-verejnosti-ss-20210412 a podpo-
řit tak studenty tohoto gymnázia, jejichž ná-
zev videa zní „Jak král neměl na věno“.

Oddělení kultury

Studenti gymnázia 
natáčeli na zámku



Z městského úřadu, ze zámku strana 9

Registrace
Zájemci o očkování se musí NEJPRVE zaregistrovat na webové 
adrese https://crs.uzis.cz nebo https://registrace.mzcr.cz/. 
Tuto registraci NELZE provést v místě očkovacího centra.

Termín pro samotné očkování je zaslán SMS ZPRÁVOU s výzvou  
k rezervaci/objednání. Obesláno bude v každé spádové oblasti 
pouze tolik osob, kolik bude vypsáno termínů. Termíny závisí na 
množství státem dodané vakcíny.

Na dodávkách vakcín závisí i PROVOZNÍ DOBA OC.

Do OC se mohou dostavit k očkování  POUZE TI KLIENTI, kteří pře-
dem potvrdili přidělený termín, tzn. je jim již určen KONKRÉTNÍ 
DEN A ČAS v rezervačním systému pro očkování Covid - 19.

Samotný průběh očkování
Po příchodu do OC vyplní každý klient v REGISTRAČNÍ MÍSTNOSTI 
dotazník, kde obdrží kartičku s informacemi o názvu aplikované 
vakcíny, její výrobní šarži,  datum naočkování 1. dávky, termín 2. 
dávky a postupuje do ČEKÁRNY PŘED OČKOVÁNÍM. 

Posléze je volán do OČKOVACÍ MÍSTNOSTI, kde probíhá konzultace 
s lékařem, vystavení lékařské zprávy pro praktického lékaře a poté 
samotné očkování. 

Po aplikaci očkovací látky vyčká každý klient v ČEKÁRNĚ PO OČKO-
VÁNÍ, a to alespoň po dobu 30 min. Pokud je po uplynutí této doby 
bez potíží, odchází domů.

Informace o typu vakcíny je zveřejněna a aktualizována DENNĚ 
ihned poté, kdy je vakcína dovezena. Momentálně se očkuje vakcí-
nami firem Moderna a Pfizer Biontech.

Odborný personál i zaměstnanci očkovacího centra v Kravařích mají 
velkou snahu být klientům v rámci svých možností maximálně ná-
pomocni. Rádi bychom však požádali o shovívavost a respekt ve-

řejnosti v rámci nedodržení 
stanovených časů k poměrně 
složité organizaci a logistice 
celého provozu centra a také 
s ohledem na individuální 
potřeby jednotlivých klientů 
při konzultaci s lékařem.

Informace k očkování proti COVID - 19 
v Očkovacím centru zámek Kravaře

Po řadu dlouhých let jsme si zvykli na to, 
že v předvelikonočním období i zámek roz-
kvete. Už podruhé se Velikonoce na zám-
ku konat nemohly, a tak nám procházky 
zámeckým parkem zpříjemnily alespoň 
jarní dekorace z Květinové dílny Gabriely 
Anděl. Velikonoční „fotokoutek“ tak využila 
spousta z vás k pořízení fotografií pro svá 
velikonoční přání, což nás opravdu velice 
potěšilo.

Oddělení kultury

Jarní výzdoba 
zpříjemnila pro-
cházky parkem 



Ve středu 7. dubna se žáci 4.A z Dolního Benešova, kteří navštěvují čtenářský krou-
žek, zúčastnili knihovnické lekce. Paní knihovnice Monika Ševčíková se nelekla to-
hoto úkolu i v této době a připravila si pro nás zajímavou online besedu na téma 
pověst. Žáci se dozvěděli, kdo byl naším prvním kronikářem, proč byly v minulosti 
knihy velice vzácné, ale také nejrůznější pověsti o tom, jak města ke svým jménům 
přišla. Beseda se zdařila a žáci se už těší na návštěvu knihovny. Paní knihovnici 
děkujeme!

Jana Juchelková, ZŠ Dolní Benešov
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Beletrie pro dospělé
• Kristyn Kusek Levis – Co se o ní říká

• Gill Thomson – Dítě na nástupišti

• Mandy Robotham – Dítě třetí říše

• Robin Cook – Geneze

• Anders De la Motte – Jarní oběť

• Táňa Keleová-Vasilková – Julinčina pekárna

• Darcy Coates – Kořist

• Felix Francis – Krize

• Ema Labudová – Lada u ledu

• Saskia Sarginson – Lavička

• Lisa Genova – Levá strana světa

• Jan Bauer – Levoboček Rožmberků

• Georgia Hunter – Měli jsme  štěstí

• Alex Michaelides – Mlčící pacientka

• Charlotte Philby – Nejtěžší ze všeho

• Delphine de Vigan – No a já

•  Alena Jakoubková – Pod lampou není vždy tma

• Brian Freeman – Sama proti všem

• Mona Kasten – Snít znovu

• Vlastimil Vondruška – Spiknutí oběšenců

• Bernard Minier – Údolí

• Marie Lacrosse – Vinařství

Naučná literatura
• Šárka Miková – Ani mámy nejsou stejné
• Lucie Výborná – Mezi světy
• Nina Špitálníková – Svědectví o životě v KLDR
• Stephen Hawking – Stručné odpovědi na velké otázky

Výběr knižních
novinek

Městská
knihovna 
Kravaře

Bezručova 10
Tel.: 553 777 975, mobil: 734 442 219
E-mail: knihovna@kravare.cz
Facebook: Městská knihovna Kravaře
Instagram: knihovna_kravare

„Televize je pro mne velmi vzdělávací. 
Pokaždé, když ji někdo zapne, odejdu 
si do jiné místnosti číst knihu.“ 

 Groucho Marx

Knihy přinášejí dětem radost
Nedávno mi byla položena otázka, 
zda se ještě dětem chce číst knihy? Je 
pravdou, že v dnešní době je toho na 
děti moc. Všechna ta média, sociální 
sítě, influenceři, kteří poradí, co mají 
dělat, co je správné, jak být in. Copak 
v tomhle světě existuje prostor pro 
něco tak obyčejného jako je kniha? A 
tak si myslím, že teď záleží jen na nás, 
zda naše děti budou číst knihy. Mu-
síme je umět motivovat. Především 
my rodiče, protože když dítě s knihou 
vyrůstá, kniha je běžnou součástí do-
mácnosti, popřípadě dítě vidí rodiče 
číst, pak ke knize přistupuje zcela ne-
násilně a přirozeně. 
Uvědomila jsem si, jak velké množství 
mladých maminek se svými dětmi, 
navštěvují naši knihovnu. A jejich děti 
mají z knih upřímnou radost. A z větši-
ny těchto šikovných dětí vyrostou čte-
náři, pro které zůstane kniha nedílnou 

součástí jejich života. I když je to tak 
obyčejná věc...

Monika Ševčíková
knihovnice

Online beseda s knihovnicí

Po několika měsících provizorního půjčování knih přes okno, škvírou mezi dveř-
mi, roznášek knih až do domu, „donášek“ knih ke mně domů, sousedské vý-
měně knižních souborů skrze ploty konečně OTEVÍRÁME!!! A snad už nikdy 
nebudeme muset takto improvizovat! Knihovna je tady pro Vás  v těchto dnech:

Čtenáři mohou opět do knihovny

PONDĚLÍ  8:30 - 12:00 13:00 - 17:30

ÚTERÝ   8:30 - 12:00 13:00 - 16:00

ČTVRTEK  8:30 - 12:00 13:00 - 17:30
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Aktuality z MŠ Kravaře-Kouty
Měsíc únor bývá obvykle ve znamení plesů 
a bálů. Tradicí naší školy bylo pořádat maš-
karní ples pro děti a rodiče v prostorách Buly 
Centra. Protože jsme se nechtěli o tuto příle-
žitost ochudit, uspořádali jsme maškarní ples 
v naší mateřské škole. Od rána děti přicházely 
v nápaditých maskách, tančily a soutěžily. 
Nechybělo ani pohoštění a bohatá tombola, 
ve které všechny děti získaly cenu. Ples jsme 
zakončili pochováním basy a tím ukončili 
masopustní období. Doba postní začala Po-
peleční středou, kterou jsme měli možnost 
společně prožít v hodině náboženství. 
Na základě „Usnesení vlády ČR“ došlo  
1. března k uzavření provozu mateřských 
škol. Do doby otevření jsme zahájili distanční 
výuku. Dětem jsme prostřednictvím emailu 
posílali úkoly k daným podtématům a ony 
nám na oplátku zasílaly fotografie o tom, jak 
se jim plnění úkolů daří.
V období před Velikonocemi jsme dětem 
připravili zábavnou cestu přírodou plnou her  
a úkolů: „Po stopách Velikonočního Zajíčka”. 
Pro děti a jejich doprovod byla k dispozici 
mapa s vyznačenou trasou. Na jednotlivých 
stanovištích, které hlídali zajíci, pak účastní-
ci putování plnili připravené hry a úkoly. Na 
konci cesty čekalo na všechny malé překva-
pení. Putování po stopách Velikonočního 
Zajíčka bylo pro děti příjemnou změnou, 
rodiče nám na oplátku zasílali krásné fotky  
s děkovnými ohlasy. Těsně před Velikonoce-
mi navštívil všechny děti naší MŠ zajíček, kte-
rý jim před vrátky zanechal milé překvapení. 
Věříme, že se nám podařilo navodit výjimeč-
nou atmosféru velikonočních svátků.

MŠ Kravaře-Kouty

Zápis dětí do mateřských škol
Ředitelka Mateřské školy Kravaře, Petra z Kravař, příspěvková organizace a ředitel-
ka Mateřské školy Kravaře-Kouty, příspěvková organizace oznamuje, na základě 

zákona č. 561/2004 Sb. (Školský zákon), ve znění pozdějších předpisů, že 

zápis dětí do mateřské školy pro školní rok 2021/2022 proběhne 

ve středu 5.5.2021 
od 8:00 hodin do 15:30 hodin

    Dle školského zákona č. 561/2004 Sb., ve znění pozdějších 
předpisů (dále jen školský zákon) je od počátku školního roku, který následuje 

po dni, kdy dítě dosáhne pátého roku věku, do zahájení povinné školní docházky 
dítěte, je předškolní vzdělávání povinné (§ 34, odst.1). Dle novely školského zákona je 
obecně závaznou vyhláškou města Kravaře č.1/2020 stanoven školský obvod mateř-
ských škol zřízených městem Kravaře, který tvoří území města Kravaře. Přednostní 
přijetí dítěte s trvalým pobytem ve školském obvodu, se pro školní rok 2021/2022 
vztahuje na děti, které dosáhnou věk nejméně 3 roky k 31. 8. 2021, a to do výše 

povoleného počtu dětí uvedeného ve školském rejstříku (§ 34, odst.3).

K zápisu přineste rodný list dítěte a občanský průkaz zákonného 
zástupce, vyplněnou žádost o přijetí potvrzenou lékařem.

Více informací naleznete na internetových stránkách mateřských škol
www.mskravare.cz a www.mskravarekouty.cz

Po stopách velikonočního zajíčka.

Berušky v maskách.

Radost dětí z výhry. Děti pochovávají basu.



Z našich mateřských škol strana 12

MŠ Petra z Kravař ve fotografiích

Maškarní bál dětí ze třídy Jablíčko.
„Hrnečku vař!“ -  děti ze třídy Sluníčko „vařili“ kaši 

(pokus s jedlou sodou).

Paní učitelky a děti ze třídy Květinka smažily tradiční masopustní koblížky... 
a povedly se :-) Děti ze třídy Sluníčko si užily karnevalový den.

Maškarní bál ve třídě Beruška. Maškarní ples ve třídě Květinka.



Vážení učitelé!
V neděli 28. března jsme si připomněli 
výročí narození Jana Amose Komen-
ského. V České republice slavíme Den 
učitelů.  Skupina těch, které mohu tak-
to oslovit, se nám za poslední rok ne-
smírně rozrostla. Kromě nás, kdo jsme 
se pro toto povolání rozhodli dobrovol-
ně, se k nám v posledním roce připojil 
zástup rodičů, prarodičů a řada dalších, 
kteří pomáhají se vzděláváním našich 
dětí.  Sluší se popřát a poděkovat všem, 
kdo mají tento nelehký úkol na svých 
bedrech. Děkuji tedy všem pedago-
gům naší školy, kteří se statečně perou 
s nástrahami distančního vzdělávání. 
Děkuji za trpělivost a spolupráci všem 
rodičům a prarodičům, kteří se stali ze 
dne na den učiteli svých dětí a vnuků. A 
děkuji také těm, kdo – ač nejsou peda-
gogy, jako zaměstnanci zajišťují v této 
nelehké době provoz naší školy.
Do dalších dnů, týdnů a měsíců nám 
přeji mnoho sil, kreativity a neutuchají-
cího nadšení v této složité době.  Věřím, 
že až pomine toto mimořádné období, 
až překleneme toto dlouhé odloučení 
a opět se setkáme, budeme si o to více 
rozumět.

S kolegiální úctou
Lukáš Kramný, ředitel školy
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Poděkování nejen
učitelům

Ponožková výzva aneb Světový den Da-
wnova syndromu, která oslavuje lidskou 
jedinečnost, probíhá vždy 21.3. Datum 

symbolicky odkazuje na podstatu vrozené 
vady způsobenou ztrojením 21. chromozo-
mu. Symbolem tohoto dne se staly ponož-
ky, neboť když se dají dvě ponožky patami 
k sobě, připomínají chromozom X. Proto 
jsme si v tento den, pokud jsme chtěli vy-
jádřit podporu jedinečnosti, oblékli na 
nožky dvě různé ponožky, to jsme vyfotili  
a sdíleli na svých sociálních sítích. 
Přestože letos tento den vyšel na neděli, 
výuka nyní probíhá distančně a žáci by si 
nemohli své ponožky ukázat přímo ve ško-
le, rozhodli jsme se tuto výzvu přijmout  
a provést ji na dálku ještě v pondělí 22.3.  
v 8:00 hodin společně celá škola. Nejdří-
ve si o této výzvě a jejím významu učitelé  
s žáky popovídali a kdo chtěl svou podpo-

ru jinakosti vyjádřit, obul si každou ponož-
ku jinou a ukázal pak své různé ponožky 
do kamery. Jde především o zvýšení po-
vědomí o lidech s Downovým syndromem,  
o tom, že ve společnosti mají své místo, že 
mohou být jejími platnými členy, nejen pří-
těží společnosti, ale mohou být i pomocí.
Pokud totiž není poskytnuta podpora, je 
velké riziko, že někdo zůstane vyloučen, 
osamocen, opuštěn. Což nemusí platit jen 
o lidech s Dawnovým syndromem, ale stej-
ně jako ponožky, i my jsme každý jedineč-
ný a výjimečný, každý z nás má své jinakos-
ti, a bez vzájemného respektu k „jinakosti“ 
se neobejdeme. 

Kateřina Lehnertová
ZŠ Kravaře

Rozdílné ponožky jako podpora nemocných Downovým syndromem

Na tento den naše třída čekala snad tři měsíce. Pořád jsme se těšili, že to vyjde a uvidí-
me se naživo. Bohužel se tento den neodehrával v naší třídě, ale u obrazovky počítače. 
Ale i tak jsme měli skoro všichni kostým naší vybrané historické postavy. Na začátku ho-
diny každý řekl jednu větu o své osobnosti a ostatní hádali, kdo jsme. Potom jsme naše 
projekty o předváděné postavě ještě přečetli. Nakonec jsme vyhlašovali vydařené kos-
týmy a prezentace. Paní učitelka hodnotila body a my mezi sebou pochvalou. Celou ho-

dinu jsme si moc 
užili. Většina dětí 
měla plný počet 
bodů, protože 
jsme moc pilní a 
šikovní žáci.

Klaudie Benková
žákyně 4.B

Den historických postav
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Tento příspěvek do Besedníku píšu v době, 
kdy není vůbec jisté, zda se žáci do školy  
v dubnu vrátí. Věřím ale, že v čase, kdy toto 
dvojčíslo našich místních novin čtete, už škola 
pro žáky opět otevřena je.
Chtěla bych na tomto místě vyjádřit svoje ve-
liké poděkování všem pedagogům, nepeda-
gogickým pracovníkům, žákům a především 
také rodičům - všem, kteří jsou zapojeni do 
řešení situace ve škole, spojené s onemocně-
ním COVID-19. 
Pandemie koronaviru nás postavila před nové 
úkoly, ale také dosti zásadně změnila styl naší 
práce. Pedagogům proto velmi děkuji, že se 
rychle a efektivně přizpůsobili vzniklé situa-
ci. Děkuji za to, jak se jim dařilo vše uchopit  
a překonávat problémy, také děkuji za to, že 
na ně bylo spolehnutí a dokázali kvalitně učit  
i za takových ztížených podmínek. 
Žákům školy bych chtěla poděkovat za plně-
ní povinností i v této nelehké době, nezalek-
nutí se technických problémů, souvisejících 
s touto formou výuky, za celkový přístup  

v rámci distančního vzdělávání, za milé osob-
ní kontakty se svými učiteli, za upřímné názory 
v případě nejasností či nestíhání učiva. 
Všem rodičům děkuji za trpělivost – vím, že 
při plnění pracovních povinností a vedení do-
mácnosti to pro ně nebylo vůbec snadné. Ve-
liké díky patří všem těm rodičům, kteří se ujali 
role domácích učitelů, vychovatelů a nehledě 
na své pracovní vytížení nás podporovali. Vaše 
povzbudivé emaily a zprávy, které přicházely, 
nás v některých momentech dokázaly ne-
skutečně potěšit a motivovat. A protože jsem 
ještě neměla příležitost, chtěla bych na tomto 
místě také poděkovat paní Mgr. Barboře Bi-
tomské za věnování  bezdotykového dávko-
vače a dezinfekce na ruce do druhé třídy. 
Věřím, že se nám společně podaří situaci 
zvládnout a že se opět budeme scházet v lep-
ších a příznivějších časech.

Eva Watzlawiková
ředitelka ZŠ Kravaře-Kouty

Poděkování pedagogům, nepedagogickým 
pracovníkům, žákům a jejich rodičům 

Celý únor probíhala taneční soutěž DANCE 
STARE z obýváku, do které se mohli zapojit 
jak děti tak i dospělí. Naše porota pak měla 
opravdu těžkou práci, protože všechna vi-
dea byla originální a vybrat ta nejlepší dalo 
opravdu zabrat. Celkem se nám sešlo 13 
videí a ta jsme nakonec museli rozdělit do 
dvou kategorií:  JEDNOTLIVCI A SKUPINY.

V kategorii JEDNOTLIVCI jsme obdrželi 8 
soutěžních videí a porota rozhodla takto:
1. místo:  ADÉLA POSPIECHOVÁ
1. místo:  DANIEL HÁZE  
2. místo:  KRISTÝNA HOLEŠOVÁ
3. místo:  EMMA HÁZOVÁ

V kategorii SKUPINY jsme měli 5 soutěž-
ních videí a skupiny se umístily takto:
1. místo: SKUPINA: MATĚJ HRAZDÍRA, 
ANNA RINKOVÁ, TOMÁŠ RINKA, VIKTORIE 
OPOLONÁ, KLÁRA KORPHOVÁ, VERONI-
KA RINKOVÁ, MARIE KORPHOVÁ, BRIGITA 
PLÁNKOVÁ
2. místo: SKUPINA: VERONIKA ŠUMNÍKO-
VÁ, VANESA MICZKOVÁ
3. místo: SKUPINA: SOFIE ESSLEROVÁ, VIK-
TORIE ESSLEROVÁ, NIKOL ESSLEROVÁ

OSTATNÍ SOUTĚŽÍCÍ: Ellen Kašná, Klára 
Štědroňová, Viktorie Rinková, Zuzana Wec-
zerková, Natálie Migotová, Ema Gewieso-
vá, David Rozkošný, Aneta Rozkošná, Nina 
Hyvnarová, Matěj Hyvnar

Všichni soutěžící mají náš obdiv za svou 
odvahu se do soutěže přihlásit a všem vítě-
zům blahopřejeme. Všechna soutěžní videa 
můžete zhlédnout na našem Facebooku. Za 
krásné ceny věnované do této soutěže pat-
ří velké díky firmě 24IT s.r.o. Opava a firmě 
Tkaczik s.r.o. Kravaře. Sponzoři jsou pro nás 
v této době nesmírně důležití a moc si váží-
me jejich pomoci a podpory.

Za CVČ Kravaře  Pavla Fiedlerová

Výsledky video 
taneční soutěže 
DANCE STARE

Od 17.2. do 5.3.2021 k nám putovaly od dětí 
obrázky do výtvarné soutěže na téma Ma-
sopust. Zadání soutěže bylo namalovat li-
bovolnou výtvarnou technikou tradiční ma-
sopustní průvod nebo masku. Celkem do 
centra volného času dorazilo 32 obrázků. 
Hodnocení nebylo vůbec jednoduché, je-
likož všechny obrázky byly opravdu krásné 
a nápadité. Porota rozhodla, komu přidělí  
1. až 3. místo v každé ze tří kategorií takto:
I. kategorii tvořily děti od 4 do 6 let. 
Celkem 16 obrázků.
1. místo:   ANNA SLIVKOVÁ
2. místo:   KRYŠTOF MALOHLAVA
3. místo:   ELLA SOLNAŘOVÁ
Ostatní soutěžící: Anna Kalužová, Sára Ka-
lužová, Jasmina Gelnar, Barbora Jelenová, 
Anna Rinková, Ema Zdrálková, Zoe Vaňko-
vá, Petra Klimešová, Anna Pozdíšková, Nela 
Kupková, Nikol Večerková, Annemarie Bárt-
ková, Nikola Sedláčková

II. kategorii představovaly děti od 7 do 9 
let. Celkem 11 obrázků.
1. místo:   TEREZA ONDROVÁ
2. místo:   ELLEN KAŠNÁ
3. místo:   JULIE KŘÍBKOVÁ

Ostatní soutěžící: Veronika Gajdová, Vikto-
rie Ignácová, Lucie Jägerová, Žaneta Jurč-
ková, Viktorie Rinková, Zuzana Weczerková, 
Markéta Heidrová, Karolína Jägerová

III. kategorii tvořily děti 10 - 15 let. 
Celkem 5 obrázků.
1. místo:   TEREZA VALOUCHOVÁ
2. místo:   MATOUŠ IGNÁC
3. místo:   TOMÁŠ RINKA
Ostatní soutěžící: Anna Heidrová, Viktorie 
Opoloná

Gratulujeme vítězům a věříme, že získané 
ceny udělaly nejen radost, ale přispěly k po-
kračování v další kreativní činnosti. Děkuje-
me ostatním soutěžícím, kteří se zapojili do 
soutěže a pro které byly taky nachystány 
drobné odměny. Za všechny obrázky dětem 
moc děkujeme! Velmi nás potěšily a galerií 
se nám nyní stala naše výloha, kde mohou 
všichni obdivovat vaše skvělé obrázky!
Za některé ceny do soutěže patří poděko-
vání také sponzorům: Elektro papír Gospoš 
Jana Gospošová a Textilní galanterie Tkac-
zik s.r.o. Kravaře.

Za CVČ Kravaře Radka Paláčková

Výsledky výtvárné soutěže na téma 
Masopust
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Místo tradičního příměstského tábora  
o jarních prázdninách připravilo letos CVČ 
Kravaře pro všechny odvážné zájemce Jar-
ní prázdninovou výzvu, pod heslem Staň 
se sporťákem jara! Vypsali jsme 5 výzev, 
které bylo třeba splnit během 7 dnů v týd-
nu jarních prázdnin od 8. do 14.2.2021.
Výzvy byly inspirovány nejvyšší horou svě-
ta, Mount Everestem, a na odvážlivce tak 
čekaly úkoly jako ujít 8 848 kroků, ujít 8 848 
metrů nebo třeba zdolat vrchol Lysé hory. 
Počasí bylo po většinu dnů opravdu jako  
v Himálajích, s velkým množstvím sněhu  
a mrazem. I přesto se naší výzvy zúčastnilo 

15 osob, z toho 8 dětí. Z celkového počtu 
účastníků se 10 podařilo splnit všech 5 ná-
ročných úkolů. 
Originální trička od nás dostali ti největší 
sporťáci, kterými byli: Tereza a Štěpán Va-
louchovi a Sabina a Mirek Burešovi. Drob-
né ceny čekaly na všechny, kteří splnili ale-
spoň jednu výzvu a aspoň na dálku si tak 
zasportovali s CVČ Kravaře.
Děkujeme firmě HOTO TISK za výrobu a da-
rování triček i všem statečným účastníkům.

Za CVČ Kravaře Jana Ševčíková

Jarní výzva

Tuto akci připravilo CVČ Kravaře především 
proto, aby v této době udělalo radost star-
ším lidem, kterým chybí kontakt se svými 
blízkými. Chtěli jsme, aby se do tvoření 
zapojily hlavně děti a vytvořily přáníčko  
k Velikonocům nebo namalovaly obrázek 
se vzkazem pro babičky a dědečky, kteří žijí 
v Domově pro seniory sv. Hedviky v Krava-
řích. Každé přáníčko, které jsme obdrželi, 
bylo předáno klientům domova. Vzhledem 
k situaci předání proběhlo před vchodem 
do zařízení a přáníčka seniorům rozdali pra-
covníci domova.
Přáníčka vytvořili: Viktorie Opoloná, Anna 
Rinková, Tomáš Rinka, Veronika Rinková, 
Sára Kalužová, Anna Kalužová, Jana Kalu-
žová, Jan Kaluža, David Rozkošný, Aneta 
Rozkošná, Nina Hyvnarová, Valentýna Bo-
háčová, Šimon Jaroš, Matěj Jurášek, Iva 
Wittková, Julie Stašková a Viktorie Žídková.
Děkujeme za spolupráci vedení Domova 

pro seniory sv. Hedviky a především dětem 
a jejich rodičům za krásná přáníčka.
Doufáme, že jsme tímto alespoň trochu 
udělali radost babičkám a dědečkům a zpří-
jemnili jim tak velikonoční svátky.

Za CVČ Kravaře Radka Paláčková

Velikonoční pozdrav dětí pro seniory

MÁŠ RÁD VÝLETY? BAVÍ TĚ OBJEVOVAT 
OKOLÍ? JSI RÁD VENKU V PŘÍRODĚ?
Pokud ANO, právě pro Tebe je připra-
vený náš deníček Výletníček! 
V deníčku na tebe čeká 10 krásných vý-
letů po okolí a je jen na tobě, kolik míst 
navštívíš a jak si Výletníček vyzdobíš. 
Ti, kteří zvládnou do 20.6.2021 navští-
vit všechna místa, zapsat si je do své-
ho deníčku a přinést nám jej ukázat do 
CVČ, dostanou krásnou odměnu!
• Cena deníčku je 50 Kč. 

• Před vyzvednutím deníčku je nut-
né přihlásit se na akci online přes 
naše webové stránky www.cvckra-
vare.cz nebo osobně v CVČ. 
• Přihlašovat se můžeš od 12.4. do 
16.5.2021.

• Jakmile budeš na akci přihlášený, 
zastavíš se do CVČ pro deníček a 
můžeš kdykoliv navštěvovat místa, 
která jsou v deníčku napsána, nej-
později ale do 20.6.2021!

Pozor! Odměnu dostanou pouze ti, 
kteří navštíví do 20.6.2021 všechna 
místa uvedená v deníčku! Odměnu 
pak bude možno si vyzvednout od 
21. do 30.6.2021 v CVČ Kravaře v úřed-
ních hodinách! Více informací na tel.  
776 691 811.

Výletníček s CVČ

Bližší informace najdete na www.cvckravare.cz

Volné termíny letních táborů s CVČ

Letní stanový tábor Hadinka IV.
STOPA XAPATANU 26. 7. – 4.8. 

Příměstský Cyklotábor Kravaře 26. – 30. 7. 

Florbalové prázdniny 1. - 6. 8.
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Měsíc únor je nejkratším měsícem v roce.  
V tomto období často vrcholí plesová se-
zóna a překlenuje se do doby postní. Neji-
nak tomu bylo i v letošním roce. Vzhledem  
k epidemiologické situaci jsme však ne-
mohli uspořádat ani ples a ani v době 
Popeleční středy nebylo možné pozvat 
kněze. Věříme, že v čase, kdy tento článek 
vyjde, bude již situace jiná a vše bude ale-
spoň částečně ve starých kolejích. Toto 
přání vyslovujeme směle i díky tomu, že v 
pátek 12. února proběhlo v domově druhé 
kolo očkování. Doufáme, že se nám tímto 
podařilo ochránit většinu klientů i zaměst-
nanců.  V této době jsme mimo jiné s kli-
enty, díky velkým mrazům, vzpomínali na 
tuhé zimy, které byly v dobách jejich mládí 
či v průběhu jejich života. Téměř každý se 
přidal se vzpomínkou na to, jak mrzli při 
bruslení či sáňkování, jak měli jako děti 
přimrzlé kamaše k nohám, jak se nejeden 
kamarád či soused díky tenkému ledu vy-
koupal a pak to odstonal, jak se smažily 
koblihy, probíhaly zabíjačky apod. Vzpo-
mínání v teple domova bylo moc příjemné 
a ještě se vylepšilo výtečnými koblihami 
od paní Jařabové, které si klienti vychut-
nali těsně před začátkem doby postní. 
Moc hezkou chvilkou, která se nám v tom-
to období udála, bylo poděkování perso-
nálu ze strany vedení města, které všem 
zaměstnancům předalo jarní kytičku  
a balíček, jako srdečné díky za jejich práci 
a poslání. Děkujeme moc za vaši milou po-
zornost a opravdu se těšíme, až vše bude 
běžet, jak má a vy za námi do domova 
přijdete. V březnu jsme i nadále prožíva-
li dobu postní a začali se připravovat na 
největší křesťanské svátky -  Velikonoce.  
V průběhu tohoto měsíce navštívil naše 
klienty otec Jan Szkandera a dle individu-
álních přání uděloval svátosti či si s našimi 
seniory povídal a povzbuzoval je. Koncem 
měsíce byla situace již příznivější a otec 
Jakub Lasák, po dlouhé odmlce, odslou-
žil v domově mši svatou. Klienti byli za 
to velice vděční a upřímně se i společně 
s personálem radovali. Další přípravy na 
Svatý týden a celé Velikonoce probíhaly 
již tradičně – pekly se a zdobily perníčky, 
které provoněly celý dům, dále se domov 
krášlil velikonočními dekoracemi a také  
z výrobků, se kterými klienti pomáhali, se 
v kulturní místnosti uspořádala sváteční 
výstavka, kterou senioři průběžně navště-
vovali. Největším potěšením byla ale výz-

doba z jarních narcisků, primulek, hyacin-
tů, která potěšila úplně každého. Při této 
příležitosti děkujeme také dárcům, kteří 
věnovali klientům i zaměstnancům krás-
né jarní tulipánky. I ty nám udělaly velkou 
radost. Další milou událostí měsíce března 
byl dárek MŠ Kravaře, která darovala na-
šim klientům velikonoční zajíčky. A také 
moc děkujeme Centru volného času, které 
klientům poslalo velikonoční přání, které 
jim byly rozdány na Zelený čtvrtek spolu  
s velikonočními balíčky. Moc děkujeme, že 
na nás myslíte.
Vzhledem k tomu, že počasí v březnu bylo 
již místy příznivější a hlavně teplejší, začali 
navštěvovat naši klienti zahradu a venkov-
ní prostory domova, což bylo pro mnohé, 
po dlouhé zimě, také velkým potěšením. 
Další pozitivní zprávu, kterou jsme mohli 
zrealizovat, bylo otevření domova v době 
velikonočních svátků. Od soboty 3. dubna 
začali klienty navštěvovat příbuzní a přá-

telé a všichni společně věříme, že situace 
bude i nadále natolik dobrá a příznivá, 
abychom v návštěvách mohli pokračovat. 
Bližší informace k návštěvám naleznete na 
stránkách domova. 
Děkujeme vám všem, kteří nosíte náš do-
mov v srdci, myslíte na nás a dle možnos-
tí nás v současné době podporujete. Na 
všechny se již moc těšíme.

Petra Jochimová
aktivizační pracovnice

Jaro a Velikonoce v Domově pro seniory sv. Hedviky



Z naší farnosti strana 17

Slovo pana faráře
Vážení čtenáři Besedníku!
Rád vás díky městskému zpravodaji zdravím. Chtěl bych vás informovat o nadchá-
zejících plánech, které se mohou dotknout nejenom lidí spojených s kostelem, 
ale také příležitostných návštěvníků kostela sv. Mikuláše v Koutech. Přejdu hned 
k tomu podstatnému. Loni se opravily brány kolem kostela v Kravařích a letos by-
chom přesunuli naše síly právě na kostel v Koutech. Je potřeba ho vymalovat, pro-
tože je nejen zašlý, ale stávající malba se loupe. Samotné malování kostela by však 
nejspíš nemělo velký význam, kdyby se neupravilo také topení, které způsobuje 
zmíněné špinění stěn a interiéru kostela. Díky současnému topení je chrám zašlý 
již po 12 letech od posledního malování, což je na kostel velmi krátká doba. Při 
zvažování, jak pokračovat dál, padl návrh na dvojí řešení problému topení. 
Jednalo se o tyto návrhy:
a) elektrické sálavé topení přímo v lavicích  
b) podlahové teplovodní vytápění pod lavicemi 
Po odborném uvedení do problému a vyjasnění pro a proti jednotlivých řešení, 
došlo k hlasování, ve kterém zvítězil návrh podlahového teplovodního vytápění 
pod lavicemi. Bylo rozhodnuto. Nyní tedy nastane realizace, která bude náročná, 
protože to znamená demontáž lavic, poté natažení topení a betonování, malo-
vání a navrácení lavic zpět. Vše to bude náročné nejenom po stránce realizační, 
ale také časově, protože některé technologické postupy nelze urychlit. Konkrétně 
to bude znamenat, že kostel sv. Mikuláše bude na nějakou dobu uzavřen. Přes 
týden budou probíhat bohoslužby v kapli sv. Jana Křtitele a v neděli budete zváni 
do farního kostela, kde budou podle nutnosti přidány bohoslužby navíc. Prosím  
o vaši shovívavost a trpělivost. Ještě víc žádám o pochopení v případě pohřbu. Pro-
běhne stejným způsobem jako bohoslužba v neděli. To znamená, že zádušní mše 
svatá bude sloužena ve farním kostele a pak se přesuneme na hřbitov v Koutech. 
Celá akce začne v pondělí 17. května 2021, tj. den po prvním svatém přijímání  
v Koutech a potrvá zhruba do konce července. Ještě jednou prosím o vaši shovíva-
vost, a pokud nebudou omezeny počty lidí kvůli pandemii, přijďte na nedělní bo-
hoslužby do farního kostela. Není to daleko a vejdeme se. Někde lidé za mší svatou 
putují dlouhé hodiny. Ve srovnání s nimi to máme, co by kamenem dohodil. Těším 
se, až kostel v Koutech bude zase krásný, ale především se těším, až zase bude 
plný lidí, kteří oslavují Pána, jenž je hoden slávy, neboť je Král králů.

Farář Jan Szkandera

Jelikož se letos opět nemohla uskutečnit 
na Květnou neděli křížová cesta naším 
městem, byla jako alternativa vytvořená 
možnost křížové cesty soukromé. Každý 
mohl sám nebo se svou rodinou v rámci ro-
dinné vycházky, vykonat pobožnost ke kra-
vařským a koutským křížům a kapličkám, 
a to nejen na Květnou neděli. K dispozici 
byly tři trasy, kratší a dlouhá pro Kravaře 
a jedna trasa střední v Koutech. Ke každé 
trase byla mapka a také text s úmysly mod-
liteb u jednotlivých zastavení. Tato netra-

diční křížová cesta o sedmi zastaveních 
nás měla více přivést k tomu, abychom si 
více všímali křížů, soch a kapliček v celém 
našem městě. Je kolem nás mnoho pamá-
tek a křížů, které mají svůj příběh a často si 
jich možná ani nevšimneme. Kromě toho 
nás měla spojit v modlitbě za všechny, kdo 
v našem městě žijí. Určitě nejsou všich-
ni občané věřící a možná si říkají, proč se 
modlit? Pro ně měla mít tato cesta spíše 
procházkový a poznávací charakter, takže 
si mohli na své přijít úplně všichni. 

Soukromá křížová cesta naším městem

Na různých místech jsme se mohli po-
modlit na rozličné úmysly. Modlili jsme 
se za lidi bez domova, sociálně vyloučené  
i za lidi trpící jakoukoli závislostí. Vzpo-
mínali jsme na všechny, které opomíjíme  
a kterým dlužíme svou pozornost, svůj 
čas i své naslouchání. U kapliček jsme 
vzpomínali, že se stavěly jako poděková-
ní za ukončené epidemie. Modlili jsme se 
tam za lidi, kteří se o nemocné starají, aby 
nepropadali beznaději, strachu a smutku.  
U hlavního kříže u kostela sv. Bartoloměje 
a kříže na hřbitově v Koutech jsme zavzpo-
mínali na všechny naše předky, kterým 
vděčíme za dar víry a našeho života. Pan-
nu Marii a Matku Boží jsme pak prosili za 
všechny ty, kteří žijí s námi v našem městě 
a cítí, že jejich životy nenabízejí nic radost-
ného a nadějného, aby jim vyprošovala 
jako svým dětem, které k ní přicházejí v 
soužení, dar radosti a pokoje, a aby je i nás 
svojí přímluvou přiváděla ke svému Synu. 
U sochy sv. Jana Nepomuckého v Krava-
řích a sv. Floriána v Koutech jsme prosili, 
aby nás ochraňovali nejen před vodním 
živlem, ale i před živlem hněvu a nenávisti 
a aby uhasili v našem městě ohně závisti 
a jedovatých slov. Také těm, kteří v našem 
městě rozhodují, jsme na této křížové ces-
tě vyprošovali ducha moudrosti a rozum-
nosti, aby svůj úřad považovali za službu 
druhým. Kéž tato netradiční křížová cesta 
naším městem vyprosí mnoho požehnání 
pro všechny a zapálí v srdcích všech lidí 
oheň svatého Ducha.

Tomáš Peterek

Nejvzdálenějším bodem křížové cesty byl kříž 
v poli mezi Novým dvorem a Svobodou. Od zámku 

 až k němu to bylo okolo 5 km.
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V letošním roce je situace ohledně výjezdů naší jednotky k mimořádným událostem 
výrazně klidnější. Od počátku ledna do konce března jsme zasahovali u 4 událostí:
• První zásah jsme absolvovali 18.1. po poledni ve Velkých Hošticích, kde došlo  
k menšímu požáru odpadu v nádražní budově. 

• 17. února jsme byli povoláni ke shozu sněhu a ledových krápníků ze střechy základ-
ní školy v Koutech, které hrozily pádem na chodník.

• 25. února večer jsme vyjeli do Koutů k požáru sazí v komínovém tělese.

• Naposledy jsme zatím vyjížděli 9. března k ohlášenému požáru elektrickou požární 
signalizací do sousední firmy. V tomto případě se naštěstí jednalo o planý poplach. 
Celkově je také díky covidovým opatřením omezena i odborná příprava našich členů.

Lukáš Glabasnia

Činnost Jednotky sboru dobrovolných 
hasičů Kravaře v roce 2021

Z důvodu trvající pandemie COVID-19  
a vládou ČR nařízeného zákazu shroma-
žďování či pořádání  jakýchkoliv akcí je 
náš svaz SPCCH i nadále ochuzen o milá 
setkávání našich členů, nebo pořádání ji-
ných kulturních akcí.
Členové výboru měli opět naplánovanou  
každoroční výroční členskou schůzi, kde 
bychom Vás informovali o průběhu akcí 
minulého roku, co se nám podařilo, které 
aktivity nám bohužel nevyšly, jaké novinky 
pro Vás chystáme a samozřejmě i sezná-
mení s účetní uzávěrkou  hospodaření sva-
zu. Oblíbené vycházky do přírody a přátel-
ské posezení u příležitosti oslav MDŽ jsme 
tak sice měli státem zakázáno, ale členky 
našeho spolku jsme přesto nezapoměli. 
Několik zdatných a pro věc zapálených 
členů výboru rozdalo našim ženám, za 
dodržení všech bezpečnostních opatření, 
přání k svátku a malý dárek v podobě jarní 
kytičky. Protože nemáme ani křišťálovou 
kouli ani věštecké schopnosti, nevíme kdy 
a kde se zase společně sejdeme, ale pevně 
věříme, že už to nebude dlouho trvat. Za 
celý výbor SPCCH Vám všem přejeme pev-
né zdraví, dostatek energie a optimismu  
a brzy nashledanou.

Za členy výboru
A. Lusarová

Zprávy z SPCCH

Společnost Lidl zahájila v průběhu února 
stavbu nové prodejny v Kravařích, která 
se bude nacházet v ulici Opavská. Prodej-
na o prodejní ploše přes 1 400 m2 nabíd-
ne zákazníkům komfortní nakupování od 
začátku až do konce. Klíčovým aspektem 
nově vznikající budovy je také šetrnost k ži-
votnímu prostředí. Otevření nové prodejny 
v Moravskoslezském kraji je plánováno na 
podzim tohoto roku.
Nová prodejna v Kravařích nabídne zá-
kazníkům komfortní nakupování po celou 
dobu jejich návštěvy. K dispozici budou ne-
jen velké úseky čerstvého ovoce a zeleniny, 
masa, uzenin či mléčných výrobků, ale také 
široký sortiment pečiva z pekárny, která 
bude přímo součástí nové prodejny. Nová 
prodejna nabídne také benefit v podobě 
WIFI připojení zdarma či možnosti zakou-
pení kávy s sebou.
Pro zákazníky bude k dispozici prostor-

né parkoviště o kapacitě 119 parkovacích 
míst, které bude vybaveno místy o šířce 
2,70 m, což je o 20 cm více než standard-
ní parkovací stání. Současně budou vyčle-
něna i parkovací místa pro rodiny s dětmi. 
Nedílnou součástí parkoviště bude také 
nabíjecí stanice, kterou jistě ocení majitelé 
elektromobilů.  
Výstavba nové budovy je realizována  
s vysokou šetrností k životnímu prostředí.  
„K ochraně životního prostředí přispějí lepší 
tepelně-izolační vlastnosti budovy, efektivní 
systém podlahového vytápění a chlazení  
a použití ekologických chladících technolo-
gií. K osvětlení interiéru prodejny i parkoviště 
bude využito úsporné LED osvětlení,“ uvádí 
mluvčí společnosti Lidl Tomáš Myler.
Termín otevření nové prodejny je napláno-
ván na podzim tohoto roku. 

Tiskové oddělení Lidl Česká republika

Na podzim se v Kravařích otevře nová 
prodejna Lidl

Od pondělí 12.4.2021 bude kontakt-
ní místo domácí asistence DomA  
v prostorách městského úřadu opět 
OTEVŘENO.

Současná provozní doba 
kanceláře pro osobní jednání 

bude pouze v pondělí 
od 14:00 do 17:00 hod. 

Kontakt: 
Tel:  602 124 532
 606 168 192
E-mail:  domaciasistence@seznam.cz

Pobočka sociální 
služby na úřadě je 
opět v provozu
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Ředitelství silnic a dálnic ČR prostřednic-
tvím Správy Ostrava připravuje nutnou 
opravu historicky významného mostu na 
silnici I/56 v Ostravě. Jedna z nejdůleži-
tějších dopravních spojnic směr Hlučín-
sko podstoupí nezbytnou rekonstrukci 
plánovanou přibližně od května do konce 
letošního roku. Kompletní oprava spočívá 
v obnově protikorozní ochrany ocelových 
konstrukcí, dále bude vyměněn mostní zá-
věr, který po letech služby netěsní a nebrá-
ní protékání vody. Na mostě byla zjištěna 
nefunkční hydroizolace, což je předpoklad 
pro nadstandardní četnost tvorby výtluků 
a podobných poruch vozovky. Dosluhující 
izolační části budou obnoveny a nezbytná 
oprava nemine ani ochranné segmenty či 
vozovkové souvrství. Harmonogram prací 
rovněž počítá s provedením sanace spod-
ní stavby.
Most u Outlet Areny Moravia bude v době 
opravy úplně uzavřen pro individuální do-
pravu, průjezd budou mít zajištěny pouze 
vozidla Dopravního podniku Ostrava, pří-
městských autobusových linek a složek 
IZS. Značená objízdná trasa povede po 
dálnici D1 a přes silnici III/01135 (ulice 
Koblovská). 
Finanční návrh projektanta pro předmět-
nou opravu je cca 18 milionů Kč bez DPH. 
Rekonstrukce proběhne v koordinaci sta-
veb Dopravního podniku Ostrava a Magis-
trátu města Ostravy, které budou provádě-
ny na přilehlém úseku ulice Hlučínské. 
Vzhledem k vytíženosti silnice I/56 ŘSD 
ČR informuje v předstihu. Děkujeme za 
trpělivost během provádění neodkladné 
opravy.  
Podobné informace najdete dříve na na-
šem Twitteru: 
OLK: https://twitter.com/RSD_Olomoucky 
MSK: https://twitter.com/RSD_MSlezsky

Mgr. Miroslav Mazal
Ředitelství silnic a dálnic ČR

Oprava mostu 
v Ostravě - Přívoze

Prodám stavební parcelu v Kravařích-Koutech o výměře 
1 700 metrů2. Informace na tel. 775 560 823.

Hledám paní na výpomoc s úklidem - 1x týdně. Bližší informace na 
tel. 553 777 973. 

Řádková inzerce

Součástí dnešního života jsou, ať se nám to 
líbí či nikoliv, drogy. Obecně známým fak-
tem v oblasti drogové problematiky je sku-
tečnost, že narůstá počet drogově závislých 
osob a že se snižuje věk těch, kteří do kon-
taktu s drogou přicházejí. Obsahem tohoto 
článku je několik preventivních rad urče-
ných rodičům, jak předcházet problémům 
s drogami u dětí, jakým změnám v chování 
dětí by měli věnovat pozornost či kam se  
v případě potřeby obrátit s žádostí o radu.
Co se v prevenci problémů způsobených 
návykovými látkami u dětí osvědčilo?
• O drogách s dětmi mluvte – cigarety, al-
kohol, marihuana nebo jiné návykové lát-
ky se mohou objevit např. ve škole či při 
volnočasových aktivitách.
• Buďte sami dětem dobrým příkladem.
• Děti podporujte v jejich zájmech a koníčcích.
• Naslouchejte dětem, nepodceňujte je.
• Důvěřuje jim a pěstujte v nich jejich vlast-
ní sebedůvěru.
• Učte je, jak se bránit negativnímu vlivu 
ostatních kamarádů, známých..., naučte je 
říkat „Ne, nechci“, pokud jim drogu někdo 
nabídne.
• Vzdělávejte se v této oblasti, ať jste 
schopni dítěti podat správné informace, 
především o rizicích, kterou jsou s jejich 
užíváním spojeny.

Jakým změnám v chování dítěte věnovat 
pozornost? Především těm z níže uvede-
ných, které se opakují nebo se objevují spo-
lečně.
• Zhoršení školního prospěchu.
• Noví přátelé a známí, omezení kontaktu  
s těmi „starými“.
• Změny nálad, podrážděnost, nepředvída-
telné reakce.
• Lhaní, snížená sebedůvěra.
• Únava, zvýšená potřeba spánku.
• Zanedbávání zevnějšku, snížení hmotnosti.

• Doma se začne ztrácet alkohol, cigarety, 
léky, peníze nebo hodnotnější věci.
• Pozdní návraty domů, útěky z domova.

Kde se o této problematice můžete poradit?
Prevenci, poradenství a léčbu v oblasti zá-
vislostí poskytuje v České republice mno-
ho center. Existuje několik možností, kde 
se s odborníkem poradit:
• Kontaktní centra – pomáhají závislým 
uspořádat si život, poskytují psychologic-
kou péči, pomohou se zajištěním zdravot-
ního dohledu.
• Adiktologické ambulance – věnují se te-
rapii závislosti, nastavují podmínky pro 
dlouhodobou spolupráci.
• Specializované ambulantní služby – sou-
středí se na léčbu závislosti a jejích zdra-
votních důsledků, využívá se zde například 
substituční terapie (braní původní drogy 
je nahrazeno lékařsky předepsaným uží-
váním látky s podobnými účinky a vlast-
nostmi, avšak s výrazně menšími riziky).
• Denní stacionáře – poskytují psycholo-
gickou pomoc.
• Poradny pro rodiče – jsou určeny rodin-
ným příslušníkům závislých osob, pomáha-
jí urovnávat vzájemné vztahy a dávají pod-
poru v obtížené životní situaci.
V lékárnách jsou také dostupné testy na 
detekci drogy v ceně okolo 150 Kč, v závis-
losti na výrobci. Testy se provádí z moči. 
Toto testování je pouze orientační. Přesný 
výsledek poskytne laboratorní vyšetření,  
o kterém se můžete poradit s pediatrem.

Rodiče mohou svým působením v rodině 
přispět velkým dílem k tomu, že dítě bude 
samo schopno vyhodnotit tuto problema-
tiku jako natolik závažnou, že drogám ve 
vlastním životě nedá žádnou šanci.

Krajské ředitelství policie Moravskoslezského kraje
nprap. Bc. Marika Jeličová

Jak předcházet problémům s drogami 
u dětí



Ostatní strana 20

Chcete nechat své blízké, nevyléčitelně ne-
mocné v kriticky přetížených nemocnicích? 
Zákaz návštěv, bezmoc a strach, že už se 
nikdy neuvidíte a možná se ani nestihnete 
rozloučit, může potkat každého z nás.  
V dnešní pandemické době, kdy je všechno 
naruby a mění se ze dne na den, organi-
zace Mobilní hospic Strom života se svými 
pobočkami neomezuje provoz a poskytuje 
vysoký standard specializovaných zdra-
votních a sociálních služeb v domácím 
prostředí pacientů. Bezplatné služby jsou 
určeny pacientům s nevyléčitelnou nemocí  
v posledním stádiu, u nichž už byly vyčerpá-
ny všechny možnosti léčby, a jejich blízkým. 
Snažíme se tak ulehčit přeplněným nemoc-
nicím a vyčerpaným zdravotníkům, pro kte-
ré je prioritou péče o pacienty s Covid-19. 
Ostatní neakutní péče je značně omezová-
na. V péči o umírajícího člověka je rodina 
tím nejdůležitějším článkem a spolu s pra-
covníky hospice naplňuje poslední přání 
pacienta, zůstat do posledního vydechnutí 
v rodinném kruhu, doma.
Pracovníci hospice jsou k dispozici nepřetr-
žitě 24 hodin denně, sedm dní v týdnu. Služ-
by poskytujeme v rámci Moravskoslezského, 
Zlínského a Olomouckého kraje. Mobilní 
hospic Strom života dbá o maximální ochra-
nu svých pracovníků, pacientů a jejich rodin-
ných příslušníků. Je připraven postarat se  
i o nevyléčitelně nemocné pacienty s pode-
zřením nebo nemocné Covid-19.
Cílem Mobilního hospice Strom života je 
nenechat nikoho bez pomoci, ulehčit pře-
plněným nemocnicím a přepracovaným 
zdravotníkům. Proto nemusíte mít obavu, 
nebudete na to sami!
Více informací o službách a možnostech, 
jak Mobilní hospic Strom života kontak-
tovat,  naleznete na www.zivotastrom.cz 
nebo na telefonním čísle 553 038 016.
Smrt patří neodmyslitelně k životu, zaskočí 
nás, ale měla by být důstojná a milostivá, 
protože je vždy jedinečná. 

Tým pracovníků 
Mobilního hospice 

Strom života

Mobilní hospic 
Strom života je 
tu pro Vás i v 
době pandemie

Plánujete sázet stromy? Poradíme vám, 
jak začít a na co si dát při výsadbě pozor.
Ještě před výsadbou byste si měli ujasnit 
řadu věcí, například, k čemu má daný po-
zemek sloužit a jak moc se o něj a o zeleň 
plánujete starat. Představit si, jaký bude 
strom v dospělosti i jaký bude mít vliv na 
své okolí. Každá dřevina má totiž specific-
ké nároky. Některé preferují vyšší vlhkost, 
jiné jsou suchomilné, či světlomilné. To 
vše je při navrhování potřeba zohlednit. 

Pozor na invazivní a jedovaté druhy
Pokud se na pozemku pohybují děti, 
neměli byste zde vysazovat jedovaté 
druhy, konkrétně třeba tis. Zvýšenou po-
zornost výběru druhů by měli věnovat 
také alergici. Pyly lísky, břízy, olše či vrby 
jsou silné alergeny a na jaře by si zahrady 
moc neužili. Zamyslet byste se měli i nad 
tím, zda se výsadba do daného místa hodí 
z širšího kontextu. Například akát, který 
pochází ze Severní Ameriky, se v podmín-
kách České republiky velmi dobře šíří a vy-
tlačuje původní druhy. Sázet do krajiny 
nepůvodní druhy je tedy nevhodné. 

Souhlas souseda (ne)třeba
Při plánování výsadby musíte dbát také 
na to, aby byly dodrženy všechny zákon-
né povinnosti. Občanský zákoník říká: 
„Nestanoví-li jiný právní předpis nebo ne-
plyne-li z místních zvyklostí něco jiného, 
platí pro stromy dorůstající obvykle výšky 
přesahující 3 metry jako přípustná vzdá-
lenost od společné hranice pozemků 

3 metry a pro ostatní stromy 1,5 metru.“  
Z toho vyplývá, že váš pozemek musí být 
dostatečně široký, aby nebyla tato po-
vinnost porušena. Případně si musíte za-
jistit souhlas vlastníků okolních pozemků.

Jak na výsadbu ve velkém
Příprava výsadby ve větším měřítku vy-
žaduje peníze a čas. Ucelené informace  
o tom, co organizace takové výsadby ob-
náší, včetně odkazů na finanční zdroje, na-
jdete na webu sazimebudoucnost.cz. Tam 
si můžete stáhnout i podrobné manuály, 
jak stromy sázet a jak o ně po výsadbě 
pečovat. Na webu najdete také informace  
o možnostech finanční podpory výsadeb.

Každý strom se počítá
Vysazené stromy je dobré evidovat.  
K tomu slouží centrální registr stromů na 
webu Sázíme budoucnost. Zaregistrovat 
do něj výsadbu může každý, kdo od roku 
2019 vysadil stromy mimo les. Po zaregist-
rování se strom přidá na interaktivní mapu 
a započítá se mezi nové stromy vysazené  
v naší krajině a v obcích.
Díky tomu získáváme unikátní přehled  
o druzích a počtech stromů vysazených 
v ČR a můžeme měřit dopad společného 
úsilí všech, kdo sází stromy. Na celonárod-
ní úrovni neexistují žádné souhrnné pře-
hledy o kácení a sázení stromů. Registrace 
nově vysazených stromů je proto velmi 
důležitá. 
www.sazimebudoucnost.cz

Jak na výsadbu stromů na vlastním pozemku 

Strom roku, autor Marek Olbrzymek.
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Bezručova ulice je pojmenována podle 
významného slezského básníka Petra 
Bezruče od roku 1946. Za dobu své exi-
stence několikrát změnila svůj název. 
Např. v roce 1900 to byla Hauptstrasse,  
v roce 1921 Hlavní, v roce 1938 byla 
rozdělena na dvě části, část byla Adolf 
Hitler Platz, část Horst Wesselstrasse, po 
válce opět Hlavní a od roku 1946 Bezr-
učova. 
Vydejme se po ní směrem od Náměstí až 
na Opavskou k bývalému hospodářské-
mu družstvu. Tak jako většinou na každé 
kravařské ulici se zde nacházelo několik 
zemědělských statků. Z nich zůstal pou-
ze jeden na začátku ulice. Po levé straně 
bylo Bergerovo kovářství, o kousek dál 
velmi pěkná mateřská škola (dnes je to 
jedna z ostud města), naproti mateřské 
školy fungovala kavárna. Původně to 
byla hospoda se sálem U Šimuna, kon-
cem padesátých let byla přebudována 
na krásnou, tehdy moderní kavárnu, kte-
rá svého druhu byla první na Hlučínsku. 
Každou sobotu a neděli večer zde hrá-
la hudba k tanci i poslechu. Vyhlášena 
byla také kuchyně – v neděli odpoledne 
se zde na procházce stavovaly rodiny na 
ruské vajíčko a zmrzlinové poháry. Ka-
várna sloužila až do nedávné doby, dnes 
je zavřená a chátrá. 
O kousek dál naproti kavárně byl ob-

chod s potravinami tzv. konzum. Dál po 
pravé straně stála kravařská elektrárna – 
středisko energetických závodů. Pak již 
přijdeme na tzv. Dolek. Na místě původ-
ních domků, které byly zničené válkou, 
je dnes malý parčík, ve kterém se nachá-
zí bludný kámen z pískovny s reliéfem 
básníka Petra Bezruče. Na Dolku byla 
prodejna se smíšeným zbožím paní Jur-
čkové, dále po levé straně byl pak velký 
Urbančíkův statek. Za ním opět prodej-
na se smíšeným zbožím paní Viláškové, 
na ním stolárna Gebek. 
Na Bezručově ulici se také nacházela 
II. obecní škola (dnes je zde knihovna 
a úřad práce). Tato budova byla v době 
německé okupace používána jako úřa-
dovna obce, četnická stanice, byl zde 
umístěn také Standesamt a mateřská 
škola. Budova byla válečnými událostmi 
těžce poškozena, bylo ji nutno přestavět 
a byla v ní umístěna škola 1. - 5. ročník.  
V sedmdesátých letech, kdy byla pro-
vedena přístavba velké školy, se i tato 
škola přestěhovala do jejich prostor.  
V budově pak vznikla krásná dvoutřídní 
mateřská škola. 
Na konci ulice byla ještě prodejna mléka 
a pečiva. 

Eva Peterková

Ztracené Kravaře 9. část 
Bezručova ulice

Před 75 léty bylo krásné jaro, první jaro po 
strašné válce. První máj se ještě v Kravařích 
neslavil tak jak tomu bylo v pozdějších letech. 
Slavil se za celé Hlučínsko na náměstí v Hlučí-
ně a u té příležitosti se účastníkům rozdávaly 
české lístky na potraviny. Mnoho mužů z Kra-
vař a Koutů se ještě nevrátilo po válce domů, 
byli v různých internačních táborech nebo také  
v zajetí v Rusku nebo Francii. A tak bylo v těch-
to obcích mnoho žen s dětmi samotných. Lidé  
v roce 1946 ještě většinou neměli českosloven-
ské občanství a tak dostávali od úřadu polovič-
ní množství potravinových lístků. Mladá gene-
race si to jistě neumí ani představit, z čeho lidé 
žili. (Poukázky na potraviny jsme již v našem 
Besedníku zmiňovali v minulém roce včetně 
ukázky, jak vypadaly.) Skupina žen z Kravař  
a Koutů se proto vydala do Hlučína na prvo-
májovou manifestaci. Neměly dostatek peněz 
a tak šly pěšky tam i zpět. Děti svěřily svým pří-
buzným…
Byl první máj, od rána svítilo slunce a bylo hod-
ně teplo. Na Hoštické ulici (dnes Vyhlídalové) se 
děti probudily brzy ráno k obvyklým dětským 
zábavám. Nejstarší z nich navrhl, že půjdou do 
pískovny, že je tam na stromech velké množství 
„chrustů“ (chroustů, kteří se dnes již nevysky-
tují), že je půjdou posbírat a hodí pak slepicím. 
Měli s sebou sklenice, do kterých je sbírali. 11 
chlapců ve věku od 5 do 10 let přineslo plno po-
chutin pro slepice. Rozhodli se vydat na výpra-
vu ještě jednou, a to k pískovně  z druhé strany 
od Opavy, tam, kde se dnes staví nový Lidl. 
„Po frontových událostech zůstalo na území naší 
obce ještě mnoho pohozené munice. Přesto, že 
žáci byli systematicky upozorňováni na toto ne-
bezpečí, zašla v den svátku práce skupina žáků 
1. obecné školy do pískovny, kde našla pohoze-
né náboje. Jeden z hochů přivodil výbuch nábo-
je, čímž bylo zraněno sedm dětí, z nichž Jožka 
Kölbl, žák IV. tř. a Horst Šperling, žák II. tř. zapla-
tili tuto neopatrnost svým životem. Tato událost 
vzbudila v obci velký rozruch i živou spoluúčast 
na smutku rodičů. Pohřbu obou žáků se zúčast-
nili žáci všech tříd“.
Tolik o této události napsal kronikář Rudolf 
Malohlava v kronice obce v kapitole školství. 
Dalším z mrtvých byl pětiletý chlapeček z Kou-
tů Jiří Krejčírský, kterého matka přivedla den 
před událostí k sestře, protože ona byla jedna z 
těch žen, které šly do Hlučína, aby svým dětem 
mohly za lístky, které zde dostaly, něco více 
koupit. Všechny ostatní děti byly zraněny, čty-
ři z nich velmi těžce. Jedním ze zraněných byl  
i můj manžel. On i jeho matka na tuto tragic-
kou událost nikdy nezapomněli. 

Eva Peterková 

Tragický 1. máj 
v Kravařích 

Ještě v roce 1960 stál na Bezručově ulici obyvatelný doškový dům.
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Vážení čtenáři, na základě staveb-
něhistorického průzkumu a zjiště-
ných zajímavostí bychom Vám rádi  
v následujících číslech Besedníku 
přiblížili některá témata historie bu-
dovy současného městského úřadu. 
Prospekt na obrázku avizuje otevře-
ní hospodyňské školy s penzionátem  
v Kravařích. Kdyby ovšem chtěli někte-
ří starostliví rodiče nabídky využít, pak 
otevření školy promeškali. A to o celých 
116 let. Výuka zde byla totiž zaháje-
na 1. října 1905. Hospodyňskou školu  
s penzionátem založily v Kravařích ses-
try z kongregace Služebnic Nejsvětější-
ho Srdce Ježíšova (SSCJ), pro které byl 
v Kravařích vybudován klášter. 
Do školy mohly být zapisovány dívky od 
14 let. Podmínkou přijetí bylo katolické 
vyznání. Výuka byla časově rozvržena 
na jeden školní rok, ale kongregace 
připouštěla i kratší pobyty a nástup 
během celého školního roku. Měsíční 
platba za žákyni, která do klášterní ško-
ly docházela, představovala 10 marek, 
pro žákyně v klášteře ubytované 25 ma-
rek. V zimních měsících byl dále účto-
ván poplatek 1,25 marky za osvětlení  
a vytápění. Do penzionátu si dívky s se-
bou měly přinést lůžkoviny, povlečení, 

dvě bílé deky, spodní prádlo, 6 servítků, 
deštník, kartáč na šaty a boty a jedny 
černé šaty.
Žákyně se měly učit vaření, pečení, 
servírování, vedení domácnosti, nejrůz-
nějším ručním pracím a také elemen-
tární péči o zdraví členů domácnosti. 
Rovněž měly získat základy teoretic-
kých znalostí například pro účetnictví 
při vedení domácnosti.
Škola měla pevný rozvrh a řád. Žákyně 
vstávaly v pět hodin (v zimě v 6) a za-
čínaly den ranním rozjímáním. V šest 
hodin byla mše, následovala snídaně. 
V osm hodin začala pracovní výuka. 
Teoretické předměty přišly na řadu ve 
čtyři hodiny odpoledne, psaní až v 6, a 
od osmi do půl deváté měly dívky svůj 
volný čas. Ani ve volné dny nevstávaly 
později, jen místo výuky mohly trávit 
čas jinak, třeba procházkami.
Rodiče a příbuzní dívek z větší dál-
ky mohli své dcery navštívit kterýkoli 
den, pouze v první sváteční dny o Vá-
nocích, Velikonocích a jiných svátcích 
nebyly návštěvy přijímány. Volný čas 
mohly žákyně v penzionátu trávit se 
svými spolužačkami, ale tento čas byl 
organizován. Dopisy měly žákyně psát 
rodičům zpravidla každých čtrnáct dní, 
ostatním příbuzným a kamarádkám 
méně často.
Podle přání mohly být dívky též vyučo-
vány hudbě, malbě či jiným doved-
nostem. Obecně se měly také naučit 
nenucenému chování, jak jejich svo-
bodnému občanskému stavu přináleží.
Škola fungovala v klášteře ještě v roce 
1942. Dnes sídlí v budově kláštera 
městský úřad. Zdejší hospodyňská 
škola Kravaře a jejich obyvatele jistě 
ovlivnila a je dost možné, že se některé 
babičky a prababičky dnešních obyva-
tel Kravař naučily vařit a péci právě ve 
zdejší klášterní škole.

Mgr. Lucie Augustinková, Ph.D. 

V budově dnešního městského úřadu 
fungovala Hospodyňská škola

Vážení sportovní přátelé, 
v letošním roce - roce 2021 pro Vás obča-
ny připravujeme oslavy 100 let založení 
fotbalu v Kravařích. Původně se jednalo 
o založení německého sportovního klubu 
v roce 1920 a již rok na to, v roce 1921 se 
zakládal český klub s oficiálním potvrze-
ním v roce 1923. Máme tedy téměř tři roky 
na to, abychom společně zavzpomínali na 
časy dávno minulé, ale i na dobu součas-
nou. Vzhledem k situaci setkávání se bu-
deme slavit v rozsahu ploch obou hřišť na 
ulici Alejní. Pokud situace dovolí, oslavy 
se uskuteční již od června 2021. Veřejnosti 
budou přístupné různé části, kde se bude-
te moci seznámit s celou historií fotbalu  
v Kravařích. Vzhledem k tomu, že budeme 
slavit téměř tři roky, bude dostatek i časo-
vého prostoru tak, aby se v rámci nastave-
ných opatření Vládou ČR vzájemně nepo-
tkávalo a neshlukovalo větší množství lidí. 
Rádi se s Vámi uvidíme. V příštím vydání 
Besedníku se dozvíte více. 

Karel Peterek

100 let od založení 
fotbalového klubu

Tuto jarní a letní sezónu chceme v nád-
herném prostředí kravařského zámeckého 
lesoparku dětem aspoň trochu vynahra-
dit, oč za ten „covidový rok“ bez sporto-
vání přišly. Plánujeme spoustu tréninků, 
pro ty nejzapálenější bonusové tréninky 
navíc, na nich krom samotného pilování 
techniky i hodně her na mistrovském hři-
šti, potřebnou kondici a zábavu formou 
míčových her. Už osmým rokem poběží 
naše oblíbené příměstské tábory, jeden 
v červenci a jeden v srpnu. I letos plánu-
jeme naši JUNIOR GOLF turnajovou sérii 
pro děti a mládež. Rádi opět pozveme na 
naše hřiště v rámci Projektu se školou na 
golf děti z okolních škol, celé třídy prvních 
stupňů ZŠ Kravaře, Štítina, Velké Hoštice. 
Stejně tak i letos se budeme rádi věnovat 
postiženým dětem ze ZŠ Deaf Poruba. Na 
srpen připravujeme pro zapálené golfisty 
výlet do Prahy, včetně zhlédnutí špičkové-
ho golfového turnaje European Tour. 

Mirek Skokan

Plánujeme spoustu 
aktivit pro malé 
golfisty



• Odpadní obaly: • Obaly obsahující zbytky nebezpečných látek nebo obaly těmito látkami znečištěné • Absorpční činidla, filtrační ma-
teriály (včetně olejových filtrů jinak blíže neurčených), čistící tkaniny a ochranné oděvy znečištěné. • Odpady jinak neurčené: • Olově-
né akumulátory • Komunální odpady: • Rozpouštědla • kyseliny • zásady • fotochemikálie • pesticidy • zářivky a jiný odpad obsahující 
rtuť • vyřazená zařízení obsahující chlorofluorouhlovodíky (pouze v případě nekompletnosti zařízení) • olej a tuk neuvedený pod číslem  
• barvy, tiskařské barvy, lepidla a pryskyřice obsahující nebezpečné látky, • detergenty obsahující nebezpečné látky. • Kompozitní ma-
teriály: • Papír a lepenka • sklo, barevné, čiré • plasty • biologicky rozložitelný odpad • objemný odpad • oděvy • kovy • textilní materiály 
• alkalické baterie • vyřazené drobné elektrické a elektronické zařízení • dřevo neuvedené pod číslem • jedlý olej a tuk.
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Zbyněk  K u n z  
realitní makléř pro tento region  

Tel.-mobil :    604 261 798,     E-mail :  kunz@heartreality.cz
Web         :    www.heartreality.cz 

TENTO DŮM JSME REZERVOVALI
DO 2 DNŮ, CHCETE TAKY PRODAT  

SVŮJ DŮM, TAK RYCHLE !!!

TAK PROSÍM VOLEJTE  ☺

VÁŠ  KRAVAŘSKÝ 
REALITNÍ  MAKLÉŘ

UPRAVENÁ DOBA SBĚRNÉHO DVORA 
V KRAVAŘÍCH OD 1.4. DO 31.10.

úterý      8:00 - 17:00
čtvrtek     12:00 - 17:00
sobota     8:00 - 12:00

            

Co se ve sběrném dvoru odebírá?

   

 
 
 
  PŘIJMEME strojírenské dělníky ( i nevyučené )   
                 ( 3 směnný provoz) 
 
Obsluha kalícího lisu, pily, nůžek, frézy, plazmy, CNC, lakování, svařování, montáž. 
 
 

Nabízíme: 
 Přiměřené platové podmínky + bonusy ( nástupní plat od 13500,-) 
 Stravenky 

 
       Nástup možný  ihned . 
 
     Kontakt: tel.: +420 602 503 869, e-mail.: smolka@agropagroup.cz 
      AGROPAGROUP s.r.o., Kostelní 3316/2d, 747 21 Kravaře, www.agropagroup.cz 

PŘIJMEME pracovníky 
do dělnických profesí: 

OBSLUHA KALICÍHO LISU
OBSLUHA CNC
OBSLUHA PÁLICÍHO STROJE
OBSLUHA SVÁŘEČSKÉHO ROBOTU
Nabízíme:
• Přiměřené platové podmínky + bonusy 
• Stravenky
Nástup možný  ihned

Kontakt: 
Tel.: +420 602 503 869
e-mail.: smolka@agropagroup.cz
www.agropagroup.cz

AGROPAGROUP s.r.o., Kostelní 3316/2d, 747 21 Kravaře
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Počítejte s námi.  
Bezpečně. Online. Raz dva.

Sčítání je v plném proudu. Týká se nás všech. Každá odpověď může 
ovlivnit, jak bude život v naší zemi vypadat. Děkujeme všem, kteří  
se už sečetli. Pokud jste tak ještě neučinili, máte čas do 11. 5. 2021.

 27. 3. – 11. 5.  Sčítání online na scitani.cz
Formulář lze vyplnit z počítače, tabletu či mobilu. Sečtěte celou domácnost přes internet 
bez nutnosti kontaktu se sčítacím komisařem. Je to snadné a ušetříte čas. Přihlásíte se 
pomocí osobního dokladu, přes elektronickou identitu (NIA) nebo pomocí datové schránky 
fyzické osoby. Sčítací formulář můžete pomoci vyplnit i někomu, kdo to sám nezvládne.

 17. 4. – 11. 5.  Sčítání pomocí listinného formuláře
Pokud se nesečtete online, budete vyplňovat listinný formulář. 
Získáte ho spolu s odpovědní obálkou od sčítacího komisaře  
a na kontaktních místech sčítání, která se nacházejí na vybraných 
poštách. Sčítací komisař se dostaví v předem oznámeném 
termínu a vyčká na váš příchod před vaším domem. Vyplněný 
formulář v odpovědní obálce můžete vhodit do poštovní  
schránky nebo odevzdat na kterémkoliv kontaktním místě.

Jednoduše
Ať jste doma nebo na cestách, nejlepší 
je sečíst se online. Jde to odkudkoliv. 
Sečíst můžete nejen sebe, ale také 
celou rodinu. 

Bezpečně
Sečíst se lze zcela bezkontaktně přes internet, 
nebo pomocí listinného formuláře při 
respektování aktuálních hygienických opatření. 
V bezpečí samozřejmě zůstanou i vaše údaje.
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